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Buletinul muncilor agricole
Z Recoltările de toamnă trebuie mult intensificate

Pe tarlalele gospodăriei colective
, SV.

s. ’

închiderea lucrărilor celui de-al IV-lea
Congres al Sindicatelor din R. P. R.

Campania agricolă de toamnă se apropie cu pași repezi de sfîrșit. In ultima săptămînă. ritmul recoltărilor a fost intensificat în și mai mare măsură. Astfel, porumbul a fost recoltat în procent de 91 la sută, sfecla de zahăr 78 ia sută, cartofii 96 la sută, orezul 90 la sută.Recoltatul porumbului a fost terminat în regiunile Ploești, Pitești, Craiova, Suceava, Bacău și e pe terminate în regiunea București.In gospodăriile de stat din regiunile Cluj, Autonomă Maghiară, Baia Mare și Stalin este necesar ca recoltatul porumbului să fie mult grăbit, deoarece pînă în prezent procentele realizate (între 33 la sută — 47 la sută) sînt cu totul necorespunzătoare posibilităților existente.O deosebită atenție trebuie dată înxsăptămîna aceasta grăbirii recol- tă®i sfeclei de zahăr — îndeosebi h* regiunile Oradea, Constanța, Iași și Baia Mare, unde lucrarea respectivă este rămasă în urmă. Pentru a se evita pierderile din cauza interna periilor ce s-ar putea ivi, este abso-> lut necesar să fie urgentate în toate regiunile țării atît recoltarea, cit șl transportul șl însilozarea sfeclei.Treierlșul orezului a fost Intensific cat în ultima săptămînă. Trebuie subliniat totuși, că între seceriș șl treieri,j s-a creat în toate regiunile
Cu ei 

ne mîndrim

ION ANTOCI brigadier de cîmp la gospodăria a- gricolă colectivă din Mogoșești, raionul Pașcani. Prin aplicarea metodelor agrotehnice, brigada sa a obținut în acest an 2.600 kg. porumb boabe la ha.

NICOLAE HULEAtractorist fruntaș Ia brigada a IX-a .do la S.M.T. Roman, regiunea Ba- I ău. Lucrînd pe tarlalele întovără- -’șirilor din comunele Corhana, Roșiori și Dulcești, tov. Hulea a terminat arăturile de toamnă cu 14 zile înainte de termen, depășindu-și planul cu 20 de hantri.

GHEOKGHE GIURGEA brigadier viticol la gospodăria agricolă de stat Florești, raionul Focșani. Brigada condusă de el a obținut în acest an 14.000 kg. struguri la ha., în Ioc de 9.500 kg. cit era planificat. 

producătoare de orez, un decalaj de 40 la sută. In regiunea Oradea decalajul este și mai mare. întrucît orezul a fost recoltat în procent de 80 la sută, dar treierlșul s-a efectuat în proporție de numai 12 la sută.In scopul preîntîmplnăril eventualelor pierderi ce ar putea fi provocate de schimbarea timpului se impune ca și această lucrare să fie mult intensificată.In ce privește culesul strugurilor acesta s-a executat în procent de 76 la sută. Totuși, în regiunile Cluj, Autonomă Maghiară. Stalin șl Suceava culesul este mult rămas în urmă. De aceea ,atît în aceste regiuni, cît șl în celelalte cu suprafețe de vii nerecoltate încă, este necesar a se lua măsurile corespunzătoare în vederea asigurării forței de lucru necesare și folosirii întregii capacități a utilajului, pentru grăbirea recoltării șl vlniflcăril.
ÎNSĂMÎNȚĂRILE SA FIE 

TERMINATE IN CÎTEVA ZILEPînă acum cîteva zile, pregătirea terenului pentru însămînțările de toamnă s-a executat în procent de 92%, gospodăriile de stat șl gospodăriile colective îndeplinind șl depășind prevederile planului.O dată cu executarea arăturilor pentru însămînțări au fost încorporate în sol șl 8.285.267 tone de îngrășăminte naturale șl 97.689 tone de îngrășăminte chimice.Insămînțatul griului a fost terminat în gospodăriile de stat din regiunile Iași, Bacău, Constanța, Plo- eștl, București, Pitești și Hunedoara șl în gospodăriile colective din regiunile Suceava, Constanța, București șl Craiova.Trebuie totuși arătat că în comparație cu condițiile de lucru create în acest an, ritmul însămînțărilor a continuat să fie necorespunzător și
(Continuare în pag. 4-a) __

Recolte bune de cartofiMembrii gospodăriilor colective din raioanele Oradea, Salonta, Să- cueni, Ineu și Marghita, regiunea Oradea, au folosit la însămînțare în primăvara acestui an soiuri mai productive de cartofi și au executat în condiții mult mai bune lucrările agrotehnice necesare bunei întrețineri a culturii respective.Ca urmare, aci s-au obținut te-1

(Continuare în pag. 2-a)

de conferințe cu temele : „Succese și 
perspective în agricultura sovietică", 
„Mecanizarea lucrărilor zootehnice 
în U.R.S.S." și altele la care au par
ticipat peste 2.200 de țărani mun
citori.

O De cînd a început „Luna priete
niei romîno-sovietice", in comuna 
Gîrjelari, regiunea Constanța, s-au 
ținut conferințe ca : „Mecanizarea 
lucrărilor zootehnice în U.R.S.S", .
„Din experiența colhozurilor și sov
hozurilor Uniunii Sovietice în creș
terea păsărilor" și altele. De aseme
nea, a fost organizată recenzia ro
manului „Pămint desțelenit".O Pînă zilele acestea, în orașele și 
comunele regiunii Cluj au fost difu
zate peste 1.200 de expoziții volante 
cu tema : „Avintul construcției co
munismului în U.R.S.S.". La comune, 
expozițiile au fost vizionate de un 
număr mare de țărani muncitori.O In majoritatea comunelor din 
raionul Pecica, în cadrul căminelor I 
culturale au fost prezentate progra- ' 
me artistice, precum și conferințe și 
seri literare consacrate „Lunii prie
teniei romîno-sovietice" la care au 
participat numeroși țărani muncitori.

O La biblioteca comunală din 
Dumbrăveni, raionul Suceava, a fost 
organizat un stand de cărți și un 
fotomontaj din viața culturală a po
poarelor sovietice. De asemenea, în 
cadrul căminului cultural s-au ținut 
seri literare avînd ca temă : 
„U.R.S.S. în fruntea luptei pentru 
pace", j I

Acordă atențieProducțiile de cereale șl plante tehnice obținute în acest an de către gospodăriile colective din raionul Piatra Neamț, regiunea Bacău, le-au convins că acordînd atenția cuvenită fertilizării solului pot obține sporuri de recolte tot mai mari la hectar.în toamna anului acesta (pînă zilele trecute) colectiviștii din raion au transportat la cîmp peste 1.000
Belșugul a convins

t

i

• Gospodăria colectivă „Unirea0 
? din Mizil nu are decît un an și
■ jumătate de la inaugurare.
• Atunci, la 1 martie 1959, un
• număr de 230 de familii de ță-
■ răni întovărășiți au adunat lao-
• laltă 287 ha teren arabil, 25 ha 
: cu vie, 13 cai, 7 căruțe și cîteva
• pluguri și au pornit să lucreze 

pămîntul într-un chip nou, așa? cum lucrează toți colectiviștii din
• țara noastră.

Cei ce nu intraseră în gospo-
• darie așteptau să vadă, cum vor ț merge treburile în gospodărie. ț Noii colectiviști, în frunte cu co- î muniștii, s-au așternut pe trea- ț bă. Intr-un timp scurt ei au reu- ț șit să arate că munca unită adu- 
ț ce belșug și bunăstare.
? Pămîntul era același pe care 
ț l-au cunoscut foarte bine de-a S lungul anilor toți producătorii a- 
: gricoli din Mizil. Dar el a în- 
: ceput să fie lucrat de astă-dată 
: în altfel. îndrumați de către in- ș ginerii și tehnicienii agronomi de 
: la raion, colectiviștii de aici au
• încorporat în arătura adîncă de
• vară, executată cu tractoarele, în-
■ grășăminte naturale și chimice,• au folosit numai semințe de soi• și au făcut ta timp și în bune j condițiuni, așa cum cere agroteh-• nica, toate lucrările de în'Jreți-
• nere a culturilor.• — Să-i vedem la toamnă —
• spunea majoritatea celor ce nu
• intraseră în gospodăria colectivă. 
! Si iată că a venit și toamna.
• Colectiviștii au cules primele roa- ț de ale muncii în comun.
• In timp ce întovărășiții au
• strîns cite 1.500 kg grîu și 2.100
• kg porumb la hectar, colectiviștii ț au recoltat cite 1.930 kg grîu la 
: ha, 3.000 kg porumb boabe, 2.200 
; kg de orz, 1.860 kg de floarea-soa-i».>••••.. a.a.

Mecanizatorii de la S.M.T. Podolenl, raionul Buhușl, se străduiesc să termine de urgență însămînțările de toamnă pe ogoarele unităților deservite. In fotografie : tractoristul Constantin Munteanu . însămînțînd griul pe o tarla a gospodăriei colective din Bîrcu.
In raionul Buzâu

însămînțările de toamnă 
bat pasul pe loe

In raionul Buzău, regiunea Ploești, 
epoca optimă pentru insămînțatul 
cerealelor de toamnă este cuprinsă 
între 15 septembrie și 20 octombrie. 
Acolo unde s-a lucrat cu vrednicie 
și cu simț de răspundere, unde s-a 
folosit întreaga capacitate de pro
ducție a utilajului mecanic și a ate
lajelor, însămînțările au fost termi
nate în cadrul epocii optime. Așa 
se prezintă lucrurile în comunele 
Cochirleanca și Cîndești, unde co
lectiviștii au terminat de mult însă- 
colte între 18.000.—22.000 kg cartofi la hectar.Gospodăriile colective din comunele Valea lui Mihai, Simian, Piș- colt și altele au predat de pe acum cantitățile contractate cu statul.Pînă în prezent, cultivatorii 'de cartofi din regiunea Oradea au transportat la bazele de recepție 70 la sută din cantitățile prevăzute în contracte.

fertilizării soluluide tone de îngrășăminte organice ce sînt încorporate sub brazdă, o dată cu arăturile adînci.Cele mai frumoase succese în acțiunea de fertilizare a ogoarelor le-au obținut pînă acum membrii gospodăriilor colective din comunele Bărgăvani, Dobreni, Talpa, Dochia și Turturești. Aceste gospodării colective au asigurat 20—30 tone de gunoi de grajd la hectar.

relui, 28.503 kg de ceapă, 9.361 
kg cartofi, peste 6.000 kg struguri 
la hectar, precum și însemnata 
cantități de sfeclă de zahăr, varză, 
roșii și altele.

Obținînd asemenea producții, 
colectiviștii au avut posibilitatea 
să vîndă statului pe bază de con
tract și prin achiziții mari canti
tăți de produse și să realizeze 
astfel însemnate cîștiguri bănești. 
Pentru produsele contractate și 
vîndute la achiziții, ei au încasat 
619.081 lei, iar pe vin suma de
ăiiiiiniiiiiiniiiiiiiiiiiiniiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiimniiiiiiiiiiii.

Noi ogoare 
unite

'iiiiiiiiiniiiiniiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiuiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiii'

206.927 lei. Și asemenea venituri 
bănești au fost realizate în pri
mul an de muncă în colectiv. 
Succesele obținute au făcut cu 
putință ca să se împartă venituri 
importante la ziua muncă. In 
toamna trecută, valoarea unei 
zile muncă a fost de 32 lei. In 
afară de 6,300 kg porumb, 1 kg 
legume, 1 litru vin, fasole, zahăr, 
țuică și furaje, colectiviștii au 
primit și cîte 17 lei pentru fie
care zi-muncă.

Majoritatea colectiviștilor au 
adus acasă produse, vin și bani 
cum n-au putut agonisi nicicînd 
atunci cînd își munceau de unul 
singur pămîntul. De pildă, colec- 
tivisul Ene Gheorghe, pentru cele 
662 zile-muncă, a primit anul 
trecut 4.170 kg numai porumb, 
662 kg legume, 662 litri vin, 331 
litri țuică, 11.254 lei, precum și 
însemnate alte produse. Cantități 
importante de produse și sume
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Prețul 20 de bani

mînțările de toamnă. Din păcate în
să, exemplele bune sînt puține, în 
majoritatea comunelor din raionul 
Buzău însămînțările bătînd pasul pe 
loc. Pînă de curînd pe întregul raion 
planul acestor lucrări nu fusese rea
lizat decît în proporție de circa 65 
la sută. Comune ca Săgeata, 
Scurtești, Poșta Cîlnău, Gălbiriași, 
Sudiți și Vadu Pașii trag în jos gra
ficul realizărilor pe raion, fiind mult 
rămase în urmă.

In comuna Săgeata, de pildă, vite
za zilnică de lucru nu a fost reali
zată în nici o zi. Organele de stat 
și agricole din comună nu au acor
dat atenția cuvenită mobilizării ță
ranilor muncitori pentru a ieși la 
lucru, pentru a încorpora în sol oda
tă cu arătura cît mai multe îngrășă
minte naturale, pentru a se procura 
semințe de soi etc. Aici însămînțări
le au fost lăsate pe planul al doilea. 
Ca urmare a delăsării in muncă a 
comitetului executiv al sfatului 
popular comunal și a inginerilor și 
tehnicienilor agronomi, în această 
comună planul însămînțărilor de 
toamnă nu a fost realizat nici pe ju
mătate^

Un alt exemplu de rămînere In 
urmă a însămînțărilor ni-l oferă și 
comuna Scurtești, unde cele trei în
tovărășiri agricole nu au izbutit să 
termine însămînțările în epoca op
timă. In această comună însămînță
rile bat pasul pe loc, îndeosebi dato
rită faptului că munca nu este bine 
organizată. Bunăoară, la cîmp nu ies 
decît foarte puține atelaje din cele

I. LEȘEANU

Bir (Continuare în pag. 4-a) 

mari de bani pentru zilele-mun- : 
că efectuate au primit și Drago- * 
mir Octavia, Bocan Dumitru, Co, 
coșatu Elena și alții.

Dar colectiviviștii din Mizil nu ș 
s-au limitat să producă numai ce- : 
rdale, ci din primul an ei au luat : 
măsuri de creare a unei ferme I 
de animale. Folosind cu chibzu- : 
ință creditele acordate de stat, ? 
gospodăria posedă azi 35 vaci de : 
rasă, iar pînă la sfîrșitul anului : 
va mai cumpăra încă 34 de vaci. : 
De asemenea, gospodăria are a- • cum 536 oi, 2.500 de păsări, 12 •
scroafe, iar pînă la sfîrșitul anu* • lui va avea 210 porci. Colectiviș- • tii se pot mîndri și cu cele 11 •
construcții ridicate pînă acum, ț 
majoritatea fiind pentru secto- ț 
rul zootehnic. f

Aceste fapte ale colectiviștilor • au convins pe întovărășiți și pe ț 
ceilalți producători agricoli din ț 
Mizil despre spornicia muncii în î 
gospodăria colectivă. Așa că la • 
sfîrșitul primului an de muncă • 
s-au mai înscris în gospodăria • 
colectivă un număr de 172 fami- • 
Iii, iar acum două săptămîni adu- • 
narea generală a colectiviștilor a j mai aprobat intrarea în gospodă- • 
rie a încă 234 familii. •

Muncind cu chibzuință și pri- * 
cepere, numai într-un an și ju- * 
mătate de la înființare gospodă- * 
ria colectivă din Mizil a devenit : 
una dintre unitățile socialist-coo- * 
peratiste fruntașe din raion, • 
transformîndu-se în cel mai bun i 
agitator, care prin fapte a de- ț 
monstrat celor ce nu intraseră * în gospodărie că munca în gos- • 
podăria colectivă este izvorul bu- • 
năstării, al unei vieți îmbelșuga- ț 
te și fericite.

ION GHEORGHIU î

Sîmbătă dimineața a avut loc ședința de închidere a lucrărilor celui de-al IV-lea Congres al Sindicatelor din Republica Populară Romînă.La ora 12 participanții la Congres au întîmpinat cu vii și îndelungi aplau
ze pe tovarășii: Gheorghe Gheorghiu- 
Dej, Chivu Stoica, Gheorghe Apostol, 
Emil Bodnăraș, Petre Borilă, Alexan
dru Drăghici, Ion Gheorghe Maurer, 
Alexandru Moghioroș, Dumitru Coliu, 
Leontin Sălăjan, Ștefan Voitec, Mihai Dalea, care au sosit în sala Congresului.Au fost prezenți membri ai C.C. al P.M.R., membri ai guvernului și ai Prezidiului Marii Adunări Naționale, conducători ai organizațiilor obștești.La ședință au asistat oaspeți de peste hotare, reprezentanții Federației Sindicale Mondiale și ai sindicatelor din 25 de țări.Tovarășul Gheorghe Apostol a anunțat că în cursul dimineții a avut loc ședința consacrată alegerii organelor

Ședinfa plenară a C. C. S. ț

SfmbKtS dimineață ă avut loc prima ședință plenară a Consi liulul Central al Sindicalelor hleS 
de cel de-al IV-lea Congres al Sindicatelor.

Plenara a ales Prezidiul și Se cretariatul Consiliului Central.

Prezidiul C. C. S.
In prezidiu Sil fost aleși în unanimitate de voturi ca membri urmăforll tovarăși I' '
ALECU COSTICA, apostol gheorghe, 

ARDELEANU AUREL, COTOȚ IOAN, DOBRE 
GHEORGHE, EFTIMIE CONSTANTIN, EREMIA 
CONSTANTIN, GRECU ALEXANDRU' IONESCU 
GHEORGHE, LASCU ELENA, MIHAI MARIN,

MORARU NICOLAIE, MORARU ȘTEFAN, MUȘAT 
VASILE, NISTOR IOAN, STOIA ELENA, STOIA- 
NOVICI ANTON, TUDOR CONSTANTIN, VER« 
NESCU ALEXANDRU,

Membrii supleanfi ai Prezidiului C. C. S.
Membri Supleanți au lost aleși In unanimitate tovarășii f '
Alexandru Ion, Dumitru Ana, Horvath Andrei, Pascu Ion, Preoteasa Ion, Sandu Ion, Tulu Gheor glie,

Secretariatul C. C. S.
” In Secretariatul Consiliului Central al Sindicatelor: au fost aleși în Unanimitate Următorii 

tovarăși:Președinte al Consiliului Central al Sindicatelor tovarășul GHEORGHE APOSTOL-Vicepreședinți ai C.C.S. tovarășii: ELENA LASCU și VASILE MUȘAT-
I Secretari ai C.C-S. tovarășii: COSTICA. ALECU, AUREL ARDELEANU. ION COTOȚ șl MIHAI MARIN.

Tot 
tate de

•a ★
simbăta a avut loc prima ședință a Comisiei centrale 'de cenzori, care a ales în unanimi-' 
voturi ca președinte pe tovarășul Anton Emilian. s

Cuvîntul de închidere a lucrărilor Congresului al IV-lea 
al Sindicatelor rostit de tovarășul Gheorghe ApostolTovarăși,Am ajuns la sfîrșitul lucrărilor Congresului nostru. Dezbaterile sale, la care au participat un mare număr de delegați, reprezentanți ai organizațiilor sindicale din toate ramurile economiei și culturii din toate regiunile țării, s-au caracterizat printr-o atmosferă vie, de muncă rodnică, creatoare, printr-un puternic spirit constructiv. Lucrările Congresului nostru au arătat limpede că sindicatele din Republica Populară Romînă sînt conștiente de rolul lor crescând în viața societății noastre socialiste, de sarcinile mari și importante ce le revin în mobilizarea celor ce muncesc la înfăptuirea vastului program al construcției economice si social-culturale adoptat de Congresul al III-lea al Partidului Muncitoresc Romîn.Tovarășii care au luat cuvîntul aici au exprimat însuflețirea și entuziasmul cu care oamenii muncii au primit acest program și hotărîrea lor de a-și consacra întreaga putere de muncă, Inițiativă și spirit gospodăresc pentru realizarea lui.Aceleași gînduri însuflețite de înalt patriotism sînt exprimate și în sutele de telegrame și scrisori trimise Congresului nostru de către
Luna prieteniei romîno-sovietice

Brigadierul 
Iacob Grădinaru 

povestește...
De curînd, Iacob Grădinaru a fost 

invitat de președintele comitetului ra
ional A.R.L.U.S.-Tulcea, ca în cadrul 
unei întîlniri cu colectiviștii să poves
tească despre cele văzute în Uniunea 
Sovietică. Colectivistul Grădinaru era 
bucuros că va putea împărtăși la cît 
mai mulți ceea ce a văzut.

„Cîte n-ar trebui să vă povestesc 
despre popasul dinții, de la Kiev, ora
șul celor 174 de parcuri și despre bă- 
trîna și veșnic tînăra capitală a Uniu
nii Sovietice ~ Moscova" — a spus el.

!n vorbe simple, nemeșteșugite, tov. 
Grădinaru a povestit celor care-I ascul
tau despre cetatea Kremlinului — a- 
devărat oraș — unde sînt strînse comori 
istorice și artistice de neegalată va
loare, despre grandioasa universitate 
„Lomonosov" — orașul studențesc - 
unde învață studenți din 35 de țări. El 
a vorbit apoi pe larg despre Expoziția 
realizărilor economiei naționale a 
U.R.S.S. care înfățișează bogăția minu
natelor realizări obținute de construc
torii comunismului.

Vizita ce am făcut-o la colhozul 
„I. V, Stalin" de lîngă Kiev, a fost o 
adevărată școală — a spus între al
tele tov. Grădinaru. De acolo am 
învățat multe lucruri folositoare pri
vind creșterea rațională, după carte, 
a animalelor, am desprins multe 
din experiența bogată a colhoz
nicilor sovietici. Voi aplica în munca 
mea aceste învățăminte și pentru ele 
sînt recunoscător prietenilor sovietici".

I. ALEXANDRESCU 

centrale ale sindicatelor. A dat apoi citire listei membrilor Consiliului Central al Sindicatelor și ai Comisiei centrale de cenzori, aleși în unanimitate de Congres. (In pag. a Il-a publi
căm numele celor ai,eși).Tovarășul Mihai Marin a anunțat rezultatele primei ședințe plenare a Consiliului Central al Sindicatelor, care a ales în unanimitate pe membrii Prezidiului și pe membrii Secretariatului C.C.S. El a anunțat de asemenea că a avut loc ședința de constituire a Comisiei centrale de cenzori.întreaga asistență a manifestat călduros pentru noi succese în activitatea sindicatelor din țara noastră în vederea înfăptuirii politicii partidului de desăvîrșire a construcției socialiste.S-a dat citire scrisorii Congresului al IV-lea al Sindicatelor adresată Comitetului Central al Partidului Muncitoresc Romîn. Minute în șir delegații au ovaționat pentru Partidul Muncitoresc Romîn.A fost citită apoi telegrama adresată 

£

colectivele de muncă din întreprinderi și instituții de pe întreg cuprinsul țării.Tuturor celor care au trimis saluturi și urări de succes lucrărilor Congresului nostru le mulțumim și le urăm, la rîndu-ne, din inimă, noi și noi izbînzi în munca și lupta lor de harnici constructori ai socialismului în patria noastră.Tovarăși,La congresul nostru au participat numeroși oaspeți de peste hotare; au luat cuvîntul reprezentantul Federației Sindicale Mondiale, delegați ai sindicatelor din U.R.S.S. și celelalte țări socialiste, precum și din alte țări ale lumii, s-au primit mesaje de salut din partea unor organizații sindicale din diferite țări.Toate acestea ne-au produs o mare bucurie; ele constituie o manifestare convingătoare a relațiilor tot mai strînse a sindicatelor noastre cu sindicatele din alte țări, o expresie a unității și solidarității mișcării muncitorești internaționale.Ingăduiți-mi, dragi tovarăși delegați și invitați, ca în numele dv. și al tuturor membrilor de sindicat să exprim încă odată mulțumirile noastre cele mai calde pentru cuvintele

Manifestări cultural-artistice
O La conferințele „Mecanizarea lu

crărilor zootehnice în U.R.S.S.", „Din 
experiența colhozurilor și sovhozu
rilor sovietice în creșterea păsărilor" 
și altele ținute pînă acum în regiu
nea Constanța au participat nume
roși mecanizatori din S.M.T. și 
G.A.S., precum și colectiviști.

© La ' Reghin, Sf. Gheorghe și 
alte localități din Regiunea Autono
mă Maghiară, colectiviști care au 
vizitat Uniunea Sovietică au vorbit 
despre dezvoltarea agriculturii în 
U.R.S.S. și viața fericită a colhozni
cilor.

O La cele aproape 900 de conferin
țe, simpozioane, recenzii literare și 
muzicale și alte manifestări organi
zate cu prilejul „Lunii prieteniei ro- 
mîno-sovietice" în orașele . și satele 
regiunii Bacău, au participat aproa
pe 150.000 de oameni ai muncii.

O Zilele trecute, un grup de 300 
de colectiviști din comuna Stupini 
au vizionat in colectiv, la cinemato
graful Maxim Gorki din Orașul 
Stalin, filmul sovietic „Pămînt des
țelenit".

O In sala căminului cultural din 
Odobești, raionul Focșani, peste 250 
de localnici au luat parte la confe
rința intitulată : „Noi proiecte ale 
oamenilor de știință sovietici",© In raionul Huși, au fost orga
nizate numeroase manifestări cultu
ral-artistice. Astfel, la căminele cul
turale din comune au fost ținute 24 

de Congres Federației Sindicale MonJ diale. Participanții la Congres au manifestat călduros pentru Federația Sindicală Mondială, pentru unitatea da acțiune a clasei muncitoare din întreaga lume în lupta pentru pace și progres social.Tovarășul Gheorghe Apostol, pre- ședințele Consiliului Central al Sindic catelor din R. P. Romînă, a rostit cu- vîntul de închidere a Congresului.într-o atmosferă de mare entuziasm participanții la Congres, în picioare, au ovaționat îndelung pentru înflorirea patriei noastre — Republica Populară Romînă, pentru Partidul Muncitoresc Romîn și Comitetul său Central în frunte cu tovarășul Gheorghe Gheor- ghiu-Dej, pentru dezvoltarea necontenită a unității și solidarității tuturor celor ce muncesc din toate țările în lupta pentru progres social, pentru pace trainică în lumea întreagă.întreaga asistență a intonat „Inter- naționala",, ____ (Agerpres) 

de salut și aprecierile date activității sindicatelor noastre.De la tribuna Congresului nostru ne exprimăm hotărîrea de a lupta necontenit în rindurile Federației Sindicale Mondiale, cea mai puter-1 nică organizație sindicală internațională — pentru făurirea și întărirea unității și solidarității oamenilor muncii din lumea întreagă în lupta pentru o viață mai bună, pentru libertate și democrație, pentru pace și progres social.Transmitem un fierbinte și tovărășesc salut sindicatelor sovietice, oamenilor muncii sovietici, făuritori glorioși ai comunismului, sindicate-, lor și oamenilor muncii din țările socialiste frățești, urîndu-le din toată inima noi succese în activitatea lor pusă în slujba întăririi necontenite a unității și coeziunii de nezdruncinat a lagărului socialist, a dezvoltării continue a puterii sale e- conomice și politice, pentru noi succese în opera de construire a sociaJ lismului și comunismului.Urăm fierbinte sindicatelor ș! oamenilor muncii din țările capitaliste



Lucrările celui de-al IV-lea Congres al Sindicatelor 
din Republica Populară Romînă

Membrii Consiliului Central alAlecu Costică, Alexandru Ion, Almași Gheorghe, Anton Ion, Apostol Gheorghe, Ardeleanu Aurel, Ar- ghir Olimpia, Badea M. Gherghina, Barabaș Ecaterina, Bădulescu Mihai, Bălan Gheorghe, Bălan Ana, Bălan Vichente. Belu Gheorghe, Bența Cornel, Bidîga Ion, Boaru Constantin, Boboc Nicolae, Borduz Lazăr, Buciuceanu Ștefan, Bulacu Vasiie, Bunea Gheorghe, Caița Ioan, Caran- fil Gheorghe, Cervehcovici Mihai, Chiriac Elena, Chirimuș Natalia, Chiru Alexandru, Chițu Vasiie, Ciocan Neagu, Ciubuc Victoria, Cîu Didina, Cîrlig Maria, Codescu Alexandru, Cotoț loan, Creju Constantin, Cristea Costache, Croitoru Tudor, Curpău Floroiu Cornelia, Csa- var Bela, Dascălu Teodor, Dărăbanț Ion, Debreczeni Maria, Despot Fetru, Diaconu Ilie, Dinescu Elena, Dinu Șt. Iile, Dobai Iosif, Dobre Gheorghe, Dragomir Gh. Maria, Drăghici Alexandrina, Duca Petru, Dumitru Ana, Duță Ștefan, Eftimie Constantin, Eremia Constantin, Făl- ticeanu Mihai, Fie Rusalin, Fîci Nicolae, Fieraru Rebeca, Florescu Arta, Florescu Ana, Fodor Vilma, Fora Demetriu, Gavrilă Stelian, Gă-
Membrii supleanțiAntal Margareta, Bălan Aurica, Berea Mihai, Beraș Teodor, Besnea Ștefan, Bexa Nicolae, Botezatu Fi- lofteia, Bozeșan ton, Bucur Leti- ția, Bucur Floarea, Chițu Florea, Chirtic Marcel, Cosmiuc Vasiie, David I. Floarea, David O. Vasiie, Diță Constanța, Docmanov Ștefan, Ene Sofia, Gherghel Maria, Ghe- rea Valentina, Hornea Nicolae, la-

Adamek Alexandru, Anton Eml- llan, Ardelean Valeria, Bolohan Aurelia, Crăciun Nicolae, Cucu Lucia, Csutak loslf, Dăescu Gheorghe, Dumitrescu Elena, Fericeanu Gheorghe, Fekete Alexandru, Fră- 
Cuvîntul de închidere a lucrărilor Congresului al IV-lea 

al Sindicatelor rostit de tovarășul Gheorghe Apostol
(Urmare din pag. l-a)

succese în lupta pentru condiții mai bune de muncă și de viață, pentru drepturi și libertăți democratice.Dorim sindicatelor și oamenilor muncii din țările care și-au cucerit de curînd independența noi izbînzi în eforturile lor pentru întărirea și consolidarea independenței naționale, pentru dezvoltarea continuă a economiei, pentru creșterea nivelului de trai material și cultural al celor ce muncesc.Sîntem cu tot sufletul alături și ne exprimăm solidaritatea noastră cu lupta grea, plină de jertfe, a oamenilor muncii și popoarelor din colonii și le urăm grabnică victorie în lupta lor dreaptă pentru lichidarea completă și definitivă a odiosului sistem colonial.Ne exprimăm, dragi tovarăși, convingerea noastră fermă că clasa muncitoare, clasa cea mal înaintată a societății, întărind necontenit unitatea rândurilor sale și atrăgînd în
Ședințele dinJoi au .continuat lucrările celui de-al IV-lea Congres al Sindicatelor din Republica Populară Romînă.Delegații și invitații au salutat călduros noi oaspeți de peste hotare, activiști ai Sindicatelor din Anglia, Argentina, Grecia, Indonezia, care au sosit în Capitală pentru a participa la lucrările Congresului. A luat apoi cuvîntul tovarășul .Marcel Bras, secretar al F.S.M. care a salutat Congresul în numele Federației Sindicale Mondiale. El a transmis Prezidiului Congresului un steag roșu al Federației Sindicale Mondiale.în continuarea discuțiilor asupra rapoartelor prezentate, precum șl a- supra proiectului de statut al Sindicatelor, au luat cuvîntul numeroși delegați reprezentînd sindicatele din regiunile București, Craiova, Stalin, Autonomă Maghiară.Congresul a fost salutat într-o atmosferă însuflețită de un mare grup de pioneri.A luat apoi cuvîntul tovarășul Andrei Ivanovic! Sevcenko, secretar al C.C.S. din U.R.S.S., care a adus Congresului salutul Consiliului Central al Sindicatelor din U.R.S.S. El a dat citire mesajului de Salut al Consiliului Central al Sind;catelor din U.R.S.S. Au mai salutat Congresul numeroși oaspeți de peste hotare, printre care delegați ai Sindicatelor din R. P. Albania, Anglia, R. S. Cehoslovacă, R. P. Chineză. Guineea.La discuții au vorbit apoi delegați ai sindicatelor din regiunile Pitești, Iași, Timișoara, București, Suceava, Hunedoara, printre care Dumitru Gh. Dumitru delegat al sindicatelor din Fetești, directorul gospodăriei agricole de stat Pietroiu, Gheorghe Igri- șan delegat al sindicatelor din Arad, președintele comitetului sindicatului 

tej Gheorghe, Georgescu Maria. Georgescu Valeriu, Girescu Cezar, Gheorghe Marin, Ghedeon Iosif, Gheorghe Ion, Ghenea Constantin, Gligor Nicolae, Goniac Ruxandra, Goran Mihai, Grecu Alexandru, Gruia Nicolae, Groza Pavel, Gyene Ludovic, Herăscu Constantin, Horvath Andrei, Hristache Antonache, leșanu Constantin, Iliescu Ion, lones- cu N. Gheorghe, Ionescu Gheorghe. Ionescu Valter, Ion T. Radu, luhasz Eva Elisabeta, Jianu Maria, Jilavu Anica, Jilescu Nîcolae, Jiva Ion, Jurcă Simion, Kițulescu Irina, Kli- mai Irina, Kurta Alexandru. Lascu Elena, Leș Ioan, Leonte Dumitru, Liculescu Mlhai, Lungu Petre, Ma- covei Filaret, Marin Ion, Marin Constantin, Margaș Nicolae, Manola- che Silvia Anișoara, Mănică Dumitru, Mihal Marin, Milea Septimiu, Mlloș Gheorghe, Mitrea Elena, Mo- canu Gheorghe, Mocanu Vasiie, Moldovan Maria, Moldovan Alexandru, Moraru Nicolae, Moraru Ștefan, Moșneagu Eleonora, Moțu Aurel, Munteanu Natalia, Mușat Vasiie, Naghl Gheorghe, Neacșu Florea, Neagu Zelma, Nedelcu Constan-
ai Consiliului Central al Sindicatelorcovici Sava, lonovici Marla, lo- nescu C. Florlca, Ionlță Dumitru, Lazăr N. Vasiie, Kolcza Viorica, Leitgheb loslf, Manolache Marin, M'ărgineanu Ioan, Nacu Maria, Năzdrăvan Aurica, Neagu Lucia, Nicolae S. Ion Orban Vlad, Pătru Mihai, Petre D. Petre, Pilii Nicolae, Pop Vasiie, Pongratz Ion, Popescu Maria, Popovici Maria, 

Membrii Comisiei de cenzorițilă Ion, Gabrovschi Vladimir, Georgescu Elena, Illeș Viorel, Isac Traian, Momeu Samoilă, Molse Gh. Nicolae, Munteanu Gheorghe, Nec- șulescu Ion, Onlga Nicolae, Onucu 

lupta pentru pace cele mai largi pături populare va fi o pavăză puternică în apărarea și consolidarea păcii în lumea întreagă, zădărnicind uneltirile cercurilor imperialiste a- gresive în frunte cu cele din S.U.A.Tovarăși delegați,Ne întoarcem la locurile noastre de muncă. Să ducem fiecare în organizația sindicală din care facem parte, în rîndurile oamenilor muncii, cuvintele calde, însuflețitoare ale salutului adresat Congresului nostru de Comitetul Central al Partidului; să punem la temelia întregii activități viitoare a sindicatelor îndemnurile și îndrumările prețioase date de partid, să facem bine cunoscute celor care ne-au trimis aici hotă- rîrile luate de Congresul nostru, menite să dezvolte elanul și avîntul patriotic al clasei muncitoare, al tuturor oamenilor muncii din întreprinderi și instituții, în lupta pentru îndeplinirea planului pe 6 ani — etapă hotărîtoare în opera de 
zilele de 26 și de la uzinele „Gheorghi Dimitrov" etc.După deschiderea ședinței de vineri dimineață, delegații șl invitații au ascultat pe delegatul Uniunii Generale a Muncitorilor Algerieni care a sosit joi pentru a participa la lucrările Congresului. î<n continuarea discuțiilor la rapoarte au luat cuvîntul numeroși tovarăși printre care Constantin Tuzu, ministrul Industriei Grele, Anton Stoianovici, președintele Comitetului Central al Uniunii Sindicatelor din întreprinderile și instituțiile agricole, Mihai Roșioru delegat al sindicatelor din Orașul Stalin, președintele comitetului sindicatului de la uzinele de tractoare „Ernst Thămann", învățătoarea Eufimia Dimitriu delegată a sindicatelor din raionul Filimon Sîrbu, Ecaterina Rastadter, delegată a sindicatelor din Ceacova, muncitoare la gospodăria agricolă de stat Peciul Nou, Eroul Muncii Socialiste Vasiie Voi- chiță, delegat al sindicatelor din Sînnicolaul Mare, șef de brigadă la S.M.T. Sînnicolaul Mare. Congresulă mai fost salutat de numeroși oaspeți de peste hotare printre care delegați ai Sindicatelor din Argentina, Iran, Italia, R. P. F. Iugoslavia, R. P. Polonă, R. P. Ungară, Uniunea Sud-Afri- cană, R. D. Vietnam etc.Pe adresa Congresului au continuat să sosească scrisori și telegrame din țară și străinătate. Congresul a mulțumit tuturor sindicatelor de peste hotare și oamenilor muncii din patria noastră pentru salutările și urările de succes adresate.După ce delegații la congres au votat .în unanimitate propunerea Prezidiului de a se închide discuțiile la raportul Consiliului Central al Sindicatelor, la raportul Comisiei Centrale de revizie și la proiectul noului Statut al Sindicatelor s-a dat citire proiectului de rezoluție asupra raportului prezentat

Sindicatelortin, Nichita Olga, Nicolau Constantin, Nistor Ion, Nodiș Grigore, Oan- cea Sebastian, Olaru Ion, Oproiescu Octavian, Oprescu Ioan, Orban Emeric, Paloș Gheorghe, Pascu Ion, Pantiș Teodor, Paalen Ecaterina, Petrescu Gheorghe, Pîrlitu Iordan, Preoteasa Ion, Pripaș Alexandru, Purcaru Ana, Purcaru Vasiie, Radu Constantin, Radu Vasiie, Raicu Constantin, Rîmniceanu Octavian, Roman Panaite, Roșea Alexandru, Rusu Oliviu, Sabău Gheorghe, Sandu loan. Sandu Valentina, Săvuțiu Vasiie, Schuster Gustav Gheorghe, Semeniuc Maria, Sgîrdea Maria, Solyom Dezideriu, Staicu Maria, Stănescu Zoe, Stănescu Gheorghe, Stoia Elena, Stoianovici Anton, Szabo Ludovic, Szilaghy Ludovic, Șer- ban Mihail, Ștefănescu Beatrice, Tărpescu Mihai, Teodorescu Elena, Tilicea Georgeta, Ținea Lina, Ter- faloagă Dumitru, Toma David, To- mescu Constanța, Trif Gheorghe, Tudor Constantin, Tuiu Gheorghe, Țițeica Șerbah, Urai Carol, Vernes- cu Alexandru, Vermeșan Ion, Vereș Irina Melania, Veszi Maria, Voichița Vasiie, Vrabie Lazăr, Wolf Aurica.
Prodan Smeada, Rastadter Ecaterina, Repciuc Ștefan, Sarea Vasill- chia, Silaghi Alexandru, Sinkay Margareta, Sturzu Mlhai, Stan Sandu, Streitfeld Emma, Szabo Iosif, Szalai Etela, Szekely Ștefan, Tamaș Andrei, Telu Gheorghe, Tîr- tan Ioana, Țoancă Elena, Vlad Petre, Vlase Marla.
Elena, Paraschiv Eugen, Pescaru Tudor, Pop Victor, Scripcaru Ga- vril, Sigheartău Petru, Szeri Iuliu, Szlanka loan, Zamfir Ion, Zadoina Dorina.

desăvîrșire a construcției socialiste în țara noastră.Vă mulțumim din toată inima pentru încrederea ce ne-ați acor- dat-o alegîndu-ne în Consiliul Central al Sindicatelor și vă asigurăm, că vom pune întreaga noastră putere de muncă în slujba aplicării cu perseverență a hotărîrilor Congresului nostru.Trăiască și înflorească scumpa noastră patrie, Republica Populară Romînă !Trăiască Partidul Muncitoresc Ro- mîn și Comitetul său Central în frunte cu tovarășul Gheorghe GheorghiuDej !Să se întărească necontenit unitatea șl solidaritatea celor ce muncesc din toate țările în lupta pentru progres social, pentru pace trainică în lumea întreagă 1Trăiască Federația Sindicală Mondială !Declar închise lucrările celui de-al IV-lea Congres al Sindicatelor din Republica Populară Romînă.Vă dorim, dragi tovarăși, sănătate și spor la muncă!
27 octombriede tovarășul Gheorghe Apostol, președintele Consiliului Central al Sindicatelor. într-o atmosferă de mare însuflețire delegații au aprobat în unanimitate Rezoluția celui de-al IV-lea Congres al Sindicatelor din Republica Populară Romînă.Delegații au aprobat apoi în unanimitate raportul Comisiei Centrale de revizie și noul Statut al Sindicatelor din Republica Populară Ro- I mînă.

Aspect din sală la închiderea lucrărilor Congresului Foto î AGERPRES

Din cuvîntul participanților la discuții
Cuvîntarea tovarășa!ui 

Anton StoianoviciSarcina principală pusă de Congresul al III-lea al Partidului Muncitoresc Romîn în domeniul producției agricole este sporirea considerabilă a producției de cereale, mai ales de grîu și porumb, deoarece de aceasta depinde dezvoltarea celorlalte ramuri ale agriculturii și în special creșterea animalelor.Pînă în anul 1965 trebuie să producem anual 14-16 milioane tone cereale din care 5-5,4 milioane tone grîu și 8-9 milioane tone porumb boabe.Gospodăriile agricole de stat trebuie să ajungă în aceeași perioadă la o producție medie de 2.500 kg. grîu și 3.200 — 3.500 kg. porumb boabe la hectar. Realizările obținute în creșterea producției la hectar, de multe G.A.S.-uri, ne dovedesc că există posibilități ca aceste sarcini să fie îndeplinite și chiar depășite. Dacă în anul 1958, de exemplu, numai 29 gospodării agricole de stat au obținut de pe o suprafață de 15.000 ha. peste 2.000 kg. grîu la hectar, anul acesta 250 gospodării pe 200.000 ha. (jumătate din suprafața cultivată cu grîu) au realizat această producție la hectar.La obținerea acestor rezultate o contribuție însemnată au adus-o sindicatele din agricultură, care, sub conducerea politică ă organizațiilor de partid, au mobilizat muncitorii, tehnicienii și inginerii pentru îndeplinirea și depășirea sarcinilor de plan. Ele au participat la elaborarea planurilor anuale și de perspectivă din agricultură, și-au îmbunătățit conutinuu stilul și metodele de muncă pentru mobilizarea muncitorilor la organizarea și conducerea producției, s-au ocupat cu mai multă competență de generalizarea experienței fruntașilor în producție, a metodelor de muncă și de dezvoltarea mișcării inovatorilor. Organele sindicale au acordat o atenție deosebită îmbunătățirii permanente a organizării și retribuirii muncii, ridicării calificării muncitorilor și îmbunătățirii condițiilor de muncă și de trai ale lucrătorilor din agricultură.O preocupare de seamă a prezidiului nostru și a organizațiilor sindicale din agricultură a constituit-o îmbunătățirea organizării întrecerii socialiste. In această privință, atenția principală a fost acordată organizării întrecerii socialiste pe întreg ciclul de producție care permite ca obiectivele întrecerii să fie legate de producția finală.Considerăm justă critica ce ni s-a făcut în raportul Consiliului Central al Sindicatelor cu privire la organizarea și desfășurarea întrecerii socialiste.Insușidu-ne critica făcută, ne angajăm să sprijinim efectiv organele sindicale pentru folosirea celor mai bune metode de organizare a întrecerii socialiste, urmărirea realizării angajamentelor luate și generalizarea experienței pozitive și a inițiativelor valoroase apărute în cadrul întrecerii.Sarcini de mare răspundere revin lucrătorilor care muncesc în sectorul creșterii animalelor din gospodăriile agricole de stat pentru sporirea
Cuvîntarea tovarășului 

Mihai RoșioruVorbitorul a împărtășit delegați- lor la congres experiența comitetului sindicatului Uzinelor „Ernst Thălmann" în mobilizarea constructorilor de tractoare pentru mal buna 

producției animalelor și reducerea prețului de cost al acesteia.O muncă susținută trebuie să desfășoare organele sindicale din unitățile agricole pentru popularizarea importanței deosebite ce o are porumbul siloz în creșterea animalelor și sporirea rapidă a producției acestora.Mobilizați de sindicate, sub conducerea organizațiilor de partid, mecanizatorilor din stațiunile de mașini și tractoare le revine sarcina ca prin executarea lucrărilor la timpul potrivit și la un nivel agrotehnic ridicat să determine creșterea producției în unitățile agricole cooperatiste deservite și să facă din S.M.T.- uri cu adevărat organizatorul producției în aceste unități. In acest scop ne vom îndrepta atenția spre extinderea și aplicarea în cît mai multe unități a inițiativei de la S.M.T. Sibiu privind repararea tractoarelor și mașinilor agricole după grafic și în tot cursul anului, a inițiativei mecanizatorilor de la S.M.T. Pantelimon de a realiza zilnic cel puțin un hantru peste plan și a mecanizatorilor de la S.M.T. Băneasa privind evidența cheltuielilor pe fiecare tractor și brigadă. Un accent deosebit vom pune pe ridicarea continuă a calificării mecanizatorilor.Muncind din ce în ce mai bine pentru dezvoltarea multilaterală și întărirea economico-organizatorică a gospodăriilor agricole colective, care vor deveni exemple de urmat pentru țăranii individuali și întovărășiți, mecanizatorii din stațiunile de mașini și tractoare își vor aduce contribuția la realizarea sarcinii trasată de cel de-al III-lea Congres al Partidului Muncitoresc Romîn privind încheierea colectivizării agriculturii în țara noastră.Organele noastre sindicale și conducerile administrative din gospodăriile agricole de stat și stațiunile de mașini și tractoare trebuie să acorde o deosebită atenție folosirii raționale a bazei tehnico-materiale de care dispun, să descopere și să folosească toate rezervele interne, să reducă consumul de carburanți, piese de schimb, materii și materiale etc. și prin aceasta să reducă continuu prețul de cost al producției, mijloc important pentru rentabilizarea fiecărei unități în parte.In raportul prezentat de tovarășul Gheorghe Apostol se arată activitatea desfășurată de sindicatele din țara noastră pentru întărirea unității și solidarității oamenilor muncii din lumea întreagă. Uniunea noastră sindicală a participat activ la acțiunile întreprinse de Uniunea internațională a sindicatelor din a- gricultură și silvicultură, departament profesional al Federației Sindicale Mondiale. Comitetul administrativ al Uniunii noastre internaționale a luat importante hotărîri în cadrul recentei sesiuni, la care o contribuție a adus-o și Uniunea sindicatelor agricole din țara noastră.Pe viitor vom dezvolta șl mai departe relațiile internaționale cu sindicatele afiliate și neafiliate la Uniunea internațională a lucrătorilor din agricultură și silvicultură.

gospodărire a metalului. Printre alte metode folosite de sindicat în acest scop este șl înființarea în secțiile uzinei și în flecare atelier, potrivit indicațiilor partidului, a peste 50 de 

colective, formate din 10-15 muncitori și tehnicieni fruntași, care studiază permanent posibilitățile de economisire a metalului. Prim propunerile lor privind reducerea gram cu gram a greutăți! inutile a unor piese, reprolectarea altora, Introducerea șl extinderea unor procedee tehnologice noi, ele au adus o contribuție esențială la economisirea în cursul anilor 1959—1960 a peste 3600 tone metal. In prezent acțiunea aceasta, care se desfășoară sub lozinca: „Să lucrăm două zile pe lună cu material economisit", a luat o larga extindere. La aceasta a contribuit șl planificarea consumului de scule pe operații, mașini și oameni, cu introducerea bugetului personal de scule pe fiecare muncitor. Acea-
Cuvîntarea tovarășei 

Eufimia DimitriuSub regimul de exploatare bur- ghezo-moșleresc — a spus vorbitoarea — circa 80 la sută din populația raionuluj Filimon Sîrbu era neștiutoare de carte. Astăzi, datorită grijii partidului și guvernului, în raion funcționează 68 de școli șl 424 cadre didactice. Nu este comună sau sat unde să nu fie cel puțin o școală în care sint cuprinși la învățătură toți copiii de vîrstă școlară.Organele sindicale au ajutat învățătorii șl profesorii în realizarea sarcinii privind generalizarea învă- țămîntulul de 7 ani. Astăzi în raion 98,4 la sută din totalul absolvenților clasei a IV-a au fost cuprinși în clasa V-a.La aceste rezultate a contribuit mult și măsura luată de partid șl guvern de a acorda gratuit manualele
Cuvîntarea tovarășului

Dumitru Gh. Dumitruîmi aduc aminte că în urmă cu 12 ani gospodăria agricolă de stat Pietroiu nu avea decît 300 de hectare, o pereche de boi, un tractor, iar valoarea întregului inventar era de numai 65.000 lei.Astăzi ea are o suprafață de 9.000 hectare, apărată de inundații prin- : tr-un dig lung de 42 kilometri. Gospodăria noastră posedă 92 tractoare, 68 combine, 82 motopompe pentru irigat și alte numeroase mașini, peste 500 bovine, 8.000 oi, 8.000 porci, un inventar a cărui valoare este de peste 60 milioane lei. A crescut nivelul de trai material și cultural al muncitorilor din gospodărie. Pentru ei s-au construit un număr mare de locuințe, grupuri sociale, un dispen- sar-staționar, un club, o bibliotecă, un cinematograf și altele. Acesta în puține cuvinte, este drumul pe care l-am străbătut sub conducerea Partidului Muncitoresc Romîn în anii luminoși ai regimului democrat- popular.Noi, muncitorii, tehnicienii și inginerii din această unitate ne-am străduit să folosim cît mai rațional puternica bază tehnico-materială a gospodăriei.Pentru a ne da mai bine seama de posibilitățile ce le avem de a obține producții mari la hectar, am organizat loturi experimentale, pe care s-au folosit metode agrotehnice noi și semințe de soiuri valoroase. In anul 1960, de pe unele terenuri însămînțate cu grîu am obținut producții de peste 7.000 kg. la hectar, iar de pe o suprafață de 10 hectare cultivată cu porumb irigat, pe care s-a asigurat o densitate de 56.000 plante la hectar, am recoltat 11,700 kg. boabe la hectar.Așa cum am arătat, succesele pe care le-am dobîndit sînt strîns le

stă metodă a contribuit la reducerea consumului de scule cu aproape 50 la sută și la obținerea în acest an a unei economii în valoare de peste două milioane lei.Ca rezultat al tuturor acțiunilor întreprinse pe linia gospodăriei ras ționale a metalului. Informăm Congresul că uzina noastră va realiza pînă la sfîrșitul acestui an peste plan din metalul economisit piese de schimb pentru traotoare în valoa- re de peste 7 milioane lei. \ în încheiere el a comunicat CcwA greșului că, constructorii de tractoare din Orașul Stalln vor da anul acesta peste plan 1000 de tractoare șl 9 milioane lei economii la prețul de coet.

școlare pentru toți elevii clasei a I—-VII. Nu vă puteți închipui bucuria manifestată de copil șl părinții lor la deschiderea anului de învăț țămînt pentru acest minunat dar făt cut de partid șl guvern. Părinții copiilor și cadrele didactice m-au rugat să transmit de la această tribună, adînca lor recunoștință față de partid. aParalel cu pregătirea teoretic, căutăm să sădim la elevi deprinderi practice, dragoste față de muncă. In acest scop am vizitat cu elevii mal multe întreprinderi, S.M.T.-uri șl G.A.S.-url, unde au fost organizate convorbiri cu muncitorii fruntași. Ne-am îngrijit totodată ca pe lingă flecare școala din raion să existe loturi experimentale în care elevii aplică în practică cunoștințele teoretice dobtodlte în școală.

gate de activitatea sindicatului nostru care, sub conducerea organizației de partid, antrenează muncitorii, tehnicienii și inginerii la organizarea și conducerea producției.Experiența dovedește marea eficacitate a întrecerii socialiste organizată pe întreg ciclul de producție, întrecere care la noi are obiectiva concrete și cuprinde toți lucrătorii din cele 5 secții. Așa, de exemplu, brigada de traotoare condusă de tovarășul Iosif Ion a chemat la întrec cere toate celelalte brigăzi cu obiec_ tivul: „Să realizăm peste plan la hectar 400 kg. grîu, 500 kg. porumb' boabe și să reducem cheltuielile planificate cu 100 lei pe hectar^ Comitetul sindicatului a generalizat această inițiativă și a organizat întrecerea socialistă pentru obținerea titlului de „cea mai bună brigadă de mecanizare".Pentru a cointeresa în mai mare măsură muncitorii în obținerea de rezultate cît mai bune în producție se acordă premii, care în acest an se ridică la o jumătate de milion lei.In prezent se desfășoară lucrările agricole pentru anul 1960—1961. Pe baza experienței din anii precedenți, noi am însămînțat la timpul optim și în condiții mai bune întreaga suprafață de 3.300 hectare cu culturi de toamnă și vom aplica îngrășăminte suplimentare. Totodată, ne propunem să mărim suprafața irigată cu încă 850 hectare. In această direcție este necesar să primim un sprijin mai susținut din partea oficiului regional de îmbunătățiri funciare, care și în acest an a întîrziat darea în folosință a terenurilor destinate irigării, iar soluțiile pentru amenajare nu au fost totdeauna cele mai economice.Cuvîntarea tov. Ecaterina Rastadter tVorbitoarea s-a referit la cîteva aspecte ale întrecerii socialiste din G.A.S.-Peciul Nou, subliniind aportul acesteia la succesele dobîndlte de colectivul gospodăriei în sporirea producției de cereale, came și lapte. Astfel — a spus vorbitoarea — din 1957 șl pînă în prezent gospodăria noastră a livrat statului 7.000 tone de grîu, aproape 5.000 tone de porumb, 8.820 hectolitri de lapte de. vacă și de oale, 17.600 kg lînă fină' și semlflnă, mal mult de 5.000 kg miere de albine, precum și alte cantități de produse agro-alimentare.Citim în ziare și auzim la radio — a spus în încheiere vorbitoarea — că în alte gospodării prin aplicarea unor metode înaintate se obțin rezultate și mai bune. Am vrea să cunoaștem metodele folosite de aceste unități în vederea aplicării lor și la noi. De aceea socotesc că este bina ca în viitor consiliile locale și regionale ale sindicatelor precum șl Comitetul Central al Uniunii Sindlca. telor din ramura noastră să organizeze schimburi de experiență ia aceste gospodării.



1HX EXPERIENȚA GOSPODXrIILOR COLECTIVE

200.830 kg masă verde la hectar
Brigada fito-sanitară

Anul acesta, o dată cu întocmirea planului de producție, conducerea gospodăriei agricole colective „Drum Nou" din comuna Scorțaru Nou, regiunea Galați, și-a propus, printre altele crearea unui lot furajer demonstrativ irigat în suprafață de 1,6 ha. cu plante furajere în amestec: sorg+sudan+porumb+soia. Scopul organizării acestui lot a fost de a arăta colectiviștilor în mod practic resursele mari care există în direcția obținerii unei cantități cît mai sporite de furaje de bună calitate.La întocmirea acestui amestec furajer a stat în primul rînd principiul alegerii plantelor care se pretează a fi însămînțate și recoltate aproximativ în aceeași perioadă, care cer minimum de lucrări agrotehnice și care pot să asigure la un preț de c4>t scăzut, însemnate cantități de verde la unitatea de suprafață.Totodată, s-a urmărit realizarea unu] nutreț bogat în proteine, substanțe nutritive absolut necesare în procesul de formare a laptelui și a cărnii.
★Pe terenul ales pentru Iot, care fusese cu un an în urmă cultivat cu legume, s-a executat arătura adîn- că de toamnă la 28—30 cm. Primăvara a fost făcută o nouă arătură, la 18-20 cm. urmată de o grapă ușoară și de o cultivație. îngrășăminte nu s au folosit deoarece cu un
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SORG 24 400 4 29. VII 40

SUDAU 18 200 3,5 29 VII 30

.PORUMB 9 700 3 2.VIII ' VT
SOIA 7 300 1,50 3.VII 12
ALT£ PLANTE- 
(mohor, stuf) 3 170 1,40 - 3

întrucît sorgul se dezvoltă luxuriant în condiții de irigație și împiedică dezvoltarea normală a celorlalte plante din amestec, este indicată reducerea normei de sămînță de sorg dată la ha.Recoltarea plantelor s-a făcut la data de 12-14 august de către colectiviști cu secera în următoarele stadii de vegetație: sorgul și sudanul în faza de înflorire și formare a bobului, porumbul cu bobul în lapte, soia în faza după formarea păstăilor, iar stuful și mohorul în faza de înflorire.Evaluarea recoltei s-a făcut prin
565.000

din
lei venit bănesc 
cultura florii-soareluiFloarea-soarelui este una din culturile căreia gospodăria noastră i-a acordat an de an o atenție tot mai mare. Acest lucru se poate vedea și din creșterea de la un an la altul a suprafețelor și producțiilor obținute la această cultură. Astfel, față de anul 1958 cînd am cultivat cu floarea-soarelui 60 de hectare și am obținut o recoltă de 1.680 kg. la ha, în 1959 suprafața cultivată a crescut Ia 100 ha iar producția la ha a sporit cu aproape 100 kg. Bazați pe rezultatele obținute, în acest an am extins cultura florii-soarelui la 130 de ha. Experiența dobîndită pînă acum în cultivarea acestei plante ne-a permis să lucrăm mai bine terenul, să semănăm în condiții mai bune, să îngrijim mai cu atenție cultura. Ca urmare, recolta medie la ha. obținută în această toamnă a fost de 2.050 kg. Iată cum am lucrat noi în acest an la cultura florii- /■ soarelui.Mai întîi trebuie arătat că expe-Cifre și fapte |• Colectiviștii din comuna jCezieni, raionul Caracal, au ; obținut în acest an o produc- j ție medie de 1.750 kg. floarea- ; soarelui la ha. Pentru aceasta ; ei au pregătit terenul din ; toamnă arîndu-1 la adîncimea ; de 30-35 cm., au respectat e- ; poca optimă de însămînțare și ; au aplicat la timp celelalte lu- j crări agrotehnice. j® în ultima lună, gospodă- • riile colective din raionul Jim- • bolia au livrat statului pe » bază de contract mari canti- • tăți de lapte de vacă. Astfel, • gospodăria colectivă din Le- • nauheim a livrat 41.980 litri, • cea din Cenei 20.530 litri, iar » cea din Iecea Mare 24.360 litri » lapte. ț® Gospodăria colectivă din " comună Plăești, raionul Turda, ț a cultivat în acest an supra- * fața de 4 ha. cu mac, încasînd i pe producția obținută 57.000 •lei, ceea ce revine la ha. ș suma de 14.250 lei. •• De pe suprafața de 200 ț ha. gospodăria colectivă din î Albești, raionul Negru Vodă, ț regiunea Constanța, a obținut J 5.500-6.000 kg. porumb știuleți : la ha., cea mai mare produc- : ție de porumb obținută pînă • acum în această comună. j® Gospodăria colectivă ; „Viața Nouă“ din comuna ; Statana, regiunea Oradea, a ; contractat în acest an cu sta- ă tul 22 de vagoane de carne și * 50 vagoane de lapte pe lîngă i alte produse. •e După 10 ani de existență • gospodăria colectivă din Chel- ț mac, raionul Lipova, posedă • în prezent un fond de bază ce | depășește suma de 3.000.000 j lei, ceea ce înseamnă că de la ț inaugurarea gospodăriei fon- ? dul de bază a crescut de peste î 10 ori. ț• 

an în urmă fuseseră aplicate pe locul respectiv 60 tone de gunoi de grajd la ha.Sistemul de irigație practicat a fost cel prin fișii, constînd din 4 canale principale transversale, pe lungimea terenului, la distanța de 25 m. unul de altul, legate între ele prin canale secundare din 10 în 10 metri.Semănatul s-a făcut la data de 11 mai cu mașina, la distanța de 25 cm. între rînduri. Au fost semănate mai înțîi 3 rînduri de amestec de sorg + sudan urmate apoi de 4 rînduri de porumb-f-soia.Cantitatea de sămînță dată Ia ha. a fost de cîte 20 de kg. la sorg și sudan și de 40 și 45 kg. Ia soia și porumb. Adîncimea de semănat a fost de 4—5 cm. la primele două plante și de 6 cm. Ia soia și porumb.Ca lucrări de întreținere colectiviștii au aplicat doar trei udări. Prima la data de 3 iunie, a doua la 15 iunie și a treia la 5 august. In restul timpului umiditatea a fost asigurată din ploi. Deoarece în timpul vegetației s-a semnalat scoaterea porumbului de către ciori, acesta a fost reînsămințat la începutul lunii iunie dîndu-se cîte 40 kg. sămînță la ha.La recoltare, densitatea, înălțimea plantelor și proporția acestora în teren s-a prezentat astfel: 

cîntărirl de sondaj, iar la recoltare s-a executat cîntărirea întregii cantități de furaj obținute. De pe întreaga suprafață de 1,6 ha. a rezultat cantitatea de 321.328 kg. masă verde care a fost însilozată, revenind în medie 200.830 kg. masă verde la ha. Sub raportul valorii nutritive producția acestui amestec furajer la ha cuprinde circa 2.200 kg. de proteină brută, 1.550 kg. albumină digestibilă și peste 50.000 unități nutritive.Producția mare de masă verde obținută la ha. precum și valoarea nutritivă ridicată a acestui amestec furajer evidențiază în mod deose

ricnța anilor trecuțl ne-a dovedit cu prisosință că un factor esențial în obținerea de producții mari de floarea-soarelui îl constituie executarea arăturii adinei de toamnă sau de vară. Ințelegînd pe deplin acest lucru noi am executat pe terenurile unde floarea-soarelui a urmat după păioase, arătură de vară la 28—30 cm., iar pe cele după porumb arătură adîncă de toamnă. Arătura s-a executat Ia cîteva zile după eliberarea terenurilor de culturile premergătoare. Deoarece o bună parte din teren fusese fertilizat cu un an înainte, am aplicat îngrășăminte chimice doar pe 30 de ha. La desprimăvărare, la jumătatea lunii martie, terenul destinat însă- mînțării florii-soarelui a fost lucrat cu polidiscul, pentru a crea semințelor un bun pat germinativ. Semănatul l-am efectuat eu mașina, în a doua jumătate a lunii martie, la adîncimea de 5-6 cm, folosind 20 kg. de sămînță la ha. Și, fiindcă veni vorba de sămînță, ținem să menționăm că aceasta a fost de cea mai bună calitate, din soiul Vniimk schimbată la baza de recepție. O mare atenție am acordat a- sigurării unei bune densități. Astfel, semănînd la 60 cm între rînduri și 35—40 cm pe rînd am asigurat o densitate de circa 40.000 plante la ha. Ca lucrări de întreținere am aplicat culturii de floarea-soarelui 4 prașile. De asemenea, o altă lucrare pe care am aplicat-o acestei culturi a fost polenizarea suplimentară. Pe lîngă faptul că în perioada de înflorire a florii- 

Colectivistul Ion Siglovan din comuna Crucea, regiunea Constanța, șl-a construit de ctirînd o casă nouă. Interiorul noii locuințe este plăcut șl confortabil,
Eoto Agerpres

bit superioritatea economică pe care o are față de alte culturi furajere.De pe un ha. cultivat cu porumb boabe se pot obține, la o producție medie de 3.000 kg., o cantitate de 3.480 unități nutritive, în timp ce de pe un ha. cultivat cu acest amestec furajer au fost realizate, în medie, peste 50.000 u.n. în mod practic producția aceasta obținută de pe un ha. poate asigura în bune condiții necesarul de siloz pentru un număr de cel puțin 20 de vaci de lapte, sau 400 de oi sau 300 porcine adulte pe timp de un an de zile.Aceste date ne arată ce posibilități mari există în direcția sporirii producției de furaje prin folosirea pămintului în modul cel mai economie acolo unde sînt condiții optime pentru irigat.Pentru a face o apreciere completă a eficacității economice a acestui amestec furajer este nevoie să arătăm aici că cheltuielile de muncă și financiare necesare realizării producției record de masă verde obținută de pe 1,6 ha. se ridică la suma de numai 7.243 lei. Raportînd cheltuielile făcute pentru producția de masă verde obținută la hectar șl anume de 200.830 de kg. nutreț însi- lozat, rezultă că prețul de cost per tona de siloz din acest amestec furajer se ridică abia la cea 22 lei.Ținînd seama de rezultatele bune obținute în acest an, colectiviștii din Scorțaru Nou și-au propus să cultive în anul viitor cu acest amestec în condiții de irigare o suprafață de 20 de ha.Din cele de mai sus reiese clar că extinderea amestecurilor furajere a- colo unde sînt condiții bune de irigare și folosirea acestora în mod intensiv în hrana animalelor, constituie o rezervă de mare însemnătate pentru ridicarea producției animale și obținerea într-un timp scurt a unor cantități sporite de lapte și carne la un preț de cost scăzut, sarcini importante trasate oamenilor muncii din agricultură de Directivele celui de al III-lea Congres al P.M.R. Ing. ULMARU EMIL de la secția agricolă a raionului Brăila

soarelui am amplasat stupina în apropierea tarlalelor cultivate cu a- ceastă plantă, noi am făcut și polenizarea suplimentară artificială, manual. Aceasta însă nu este totul. Important este faptul că lucrările au fost făcute la timp și în cele mai bune condiții. La aceasta a contribuit mai cu seamă faptul că în a- cest an, spre deosebire de anii tre- cuți, noi am aplicat la cultura florii- soarelui retribuția suplimentară, în raport cu producția obținută. Rezultatul a fost cel arătat mai sus : 2.050 kg. de floarea-soarelui la ha., față de 1.800 kg cît prevedea planul de producție al gospodăriei.Valorificînd pe bază de contract întreaga cantitate de floarea-soarelui — bineînțeles după ce s-au achitat obligațiile față de S.M.T. și s-a oprit sămînță pentru anul viitor — gospodăria a încasat pentru cantitatea vîndută statului 565.000 lei, ceea ce înseamnă peste 4.300 de lei la ha.Rezultatele bune obținute în acest an la cultura florii soarelui, ne-au întărit și mai mult convingerea că această plantă este aducătoare de mari venituri bănești. Drept urmare, noi am hotărit ca în anul viitor să extindem suprafața cultivată cu această plantă la 150 de ha și să luptăm pentru a realiza o producție mai mare decît cea obținută ta acest an.GHENCIU OPREA președintele gospodăriei colective „23 August“ - Băilești, regiunea Craiova

In stațiunea de mașini șl tractoare Andrășești, funcționează o brigadă de protecția plantelor, brigadă ce deservește întregul raion Slobozia, înființată la 1 ianuarie 1960, ea șl-a adus din plin aportul la realizarea sarcinii ce-1 revine ca brigadă fito- sanitară.Brigada are în componența sa un număr de 4 mașini MSP-8 suspendate pe cele 4 tractoare U.T.O.S.-26. Pentru buna ei funcționare, brigada a mai fost înzestrată ou 2 tractoare rutiere, 2 cisterne pentru apă, o remorcă, precum și cu butoaie pentru prepararea soluțiilor respective. Cele 4 tractoare sînt conduse de tractoriști cu bună pregătire în domeniul protecției plantelor, aceștia fiind totodată unii dintre cei mai buni mecanizatori ai stațiunii noa- s'tre. Mînuitorii de mașini fac parte, de asemenea, din personalul brigăzii, oameni cunoscători al modului de folosire a substanțelor chimice.Instruită șl condusă de șeful de brigadă Petre Alexandru, tehnician a- gronom, această brigadă a pornit în luna martie a.c. la acțiunea de combatere a dăunătorilor în gospodăriile colective din raionul Slobozia.In anul I960 la mult© plante în special s-au înregistrat atacuri de dăunători, la grîu șl porumb.Iată acum cîteva exemple grăitoare a rezultatelor obținute de a- ceastă brigadă în combaterea dăunătorilor plantelor agricole. La gospodăria colectivă „Alexandru Petafl" din comuna Slobozia Nouă, s-a efectuat combaterea dăunătorilor la grîu pe o suprafață de 200 ha. Aplicînd la timp șl în condiții optime substanțele chimice, atacul a fost lichidat și localizat. De asemenea, la gospodăria colectivă „16 Februarie 1933“ din comuna Albești, prin aplicarea insecticidelor corespunzătoare s-a lichidat complet atacul ce apăruse pe o suprafață de 50 ha. La gospodăria colectivă „Drumul păcii" din comuna Mărculeștl, unde atacul se prezenta puternic pe o suprafață de 200 ha, s-a reușit să se salveze o suprafață de 180 ha. In total, brigada fito-sanitară a combătut atacul de „zabrus" la grîu în 15 gospodării colective pe o suprafață de 1.354 ha., contribuind astfel în mod direct la
Din scrisorile corespondenților

Preocupare pentru dezvoltarea 
multilaterală a gospodăriilor colectiveNumeroase scrisori sosite de la corespondenții noștri voluntari ne vorbesc despre preocuparea pe care o manifestă membrii gospodăriilor colective pentru dezvoltarea multilaterală a gospodăriilor lor. De e- xemplu, corespondentul nostru C. 

Berescu ne scrie că membrii gospodăriei colective din comuna Sme- eni, raionul Buzău, au hotărit să dezvolte mult; în acest an, sectorul zootehnic. In acest scop ei au cumpărat; de curând, un număr de 30 de vaci de lapte, peste 40 de scro- fițe și peste 700 de păsări din rasa Rhode Island.Pentru a asigura animalelor condiții bune-de adăpostire colectiviștii au terminat, în luna trecută, un grajd pentru 100 de capete vite mari, iar acum zoresc construirea unui coteț pentru păsări.
★In acest an, consiliul de conducere al gospodăriei colective din comuna Deleni, raionul Vaslui, a a- cordat o mare atenție sporirii numărului de animale. Acum fermele de animale ale gospodăriei colective numără 74 de capete taurine, din care 36 vaci de lapte, 410 ovine, 61 porcine gi 743 păsări.Paralel cu mărirea numărului de animale, colectiviștii de aici s-au îngrijit și de asigurarea bazei furajere. Astfel, ei au însilozat peste 423 de tone de porumb, ne scrie co

In gospodăriile agricole de stat ritmul amenajării terenurilor pentru irigații a crescut considerabil ta ultimii ani. Intre 1952 și 1960, de exemplu, suprafețele cultivate cu plante de cîmp în sistem irigat au crescut de peste 11 ori.Planta cerealieră care dă cel mai mare randament prin irigare este porumbul. Ținînd seama de acest fapt cît șl de faptul foarte important al multiplelor sale întrebuințări, gospodăriile agricole de stat au irigat în acest an circa 25.000 de ha cultivate cu porumb. Gospodării de stat ca cele din Aradul Nou și Periam, regiunea Timișoara, Călărași, Mînăs- tirea și Pietroiu, regiunea București, Brateș, regiunea Galați au cultivat în sistem irigat intre 400— 800 de ha cu porumb. Aplicînd udările la timp, folosind norme de udare raționale, aceste unități au obținut, în condiții de precipitații insuficiente, producții bune, atit la porumb cît și la celelalte plante cultivate în sistem irigat. G.A.S. Aradul Nou, de exemplu, a obținut pe terenurile irigate cu 555 de kg. de grîu și cu circa 2.500 de kg. de porumb mai mult la ha. decit pe terenurile unde n-a aplicat irigarea.Sporuri de circa 2.000 de kg. de porumb la ha. au obținut pe terenurile irigate și gospodăriile de stat Brateș și Mănăstirea. Să ne oprim Ia o gospodărie unde diferența de producție intre porumbul irigat șl cel neirigat este mai mică. G. A. S. Călărași a obținut la porumbul irigat 4.180 de kg. de boabe la ha. Această producție este mult mai mică decît a unității apropiate — G.A.S. Mînăstirea — care, în condiții de irigare, a scos 5.400 de kg. de porumb la ha. Totodată, cum am mal spus, diferența dintre producția culturii irigate și a celei neirigate este, la G.A.S. Călărași, mai mică decît în alte unități. Și în aceste condiții este însă evident faptul că de te porumbul irigai gospodăria 

realizarea unor producții sporite de grîu la ha în aceste unități.O altă plantă care avea de suferit mult de pe urma atacului de dăunător! a fost porumbul. Brigada noastră deșt nu dispune de un număr mare de mașini, a reușit totuși să facă față situației. Astfel, la gospodăria colectivă Mărculești s-a reușit să se combată dăunătorii de pe o suprafață de 439 ha. La porumb combaterea s-a făcut îndeosebi în timpul nopții, ziua timpul fiind nefavorabil combaterii dăunătorilor. Efectele combaterii s-au văzut prin a- ceiâ că cultura de porumb a scăpat nevătămată. La această cultură s-au efectuat tratamente fito-sanitare pe o suprafață de 1.100 ha în gospodăriile agricole colective din comunele Valea Ciorii, Lazu, Raviga și Gh. Lazăr.Intre timp s-au mai efectuat tratamente fito-sanitare șl la alte culturi pe suprafețe mal mici. In acțiunea de combatere a dăunătorilor din culturi, am fost ajutați șl de către inginerii și tehnicienii agronomi din gospodăriile colective.Brigada a reușit să-și îndeplinească și chiar să-și depășească planul de producție în fiecare campanie, situîndu-se printre brigăzile fruntașe pe stațiune. Au lucrat foarte bine tractoriștii Trlfu Dumitru, Drăgan Marin, Dinu R. Gheor- ghe și Răducanu Pericle, care au a- pllcat corect tratamentul fito-sanitar și au lucrat cu mult simț de răspundere.Atunci cînd nu lucrează 1$ combaterea dăunătorilor,. brigada îșl desfășoară activitatea ia gospodăria colectivă Orezu din raza de activitate a stațiunii, efectuînd toate lucrările agricole necesare gospodăriei.In momentul de față ea este pregătită pentru ca în momentul cînd va fi solicitată să poată trece la combaterea dăunătorilor. In felul acesta, brigada noastră fito-sanitară luptă pentru asigurarea bunel dezvoltări a plantelor agricole șl pentru înlăturarea pierderilor ce le pot provoca dăunătorii culturilor în gospodăriile colective. Ing. V. MANOLESCU directorul S.M.T. Andrășești, regiunea București

respondentul nostru voluntar V. 
Vasiliu. In continuare, corespondentul ne arată că, în aceste zile, colectiviștii din Deleni grăbesc terminarea celor două grajduri în capacitate de 100 de capete de animale fiecare. La ridicarea acestor construcții se folosesc materiale din resurse locale ca piatră, chirpici etc., realizîndu-se însemnate economii.
Construcții multe, bune și ieftineîncă de la începutul anului, consiliul de conducere âl gospodăriei agricole colective „Progresul" din comuna Făcăeni, raionul Fetești, îndrumat de organizația de partid, a luat măsuri pentru executarea la timp a construcțiilor planificate. Astfel, a fost organizată brigada de construcții, compusă din 24 meseriași (zidari, dulgheri și tîmplari), împărțită în trei echipe complexe. De asemenea s-au mai format trei echipe pentru confecționat cărămizi și chirpici și a început achiziționarea materialelor necesare. Ca urmare a bunei organizări a muncii, pînă în prezent au fost terminate următoarele construcții: 1grajd pentru 100 vaci, 3 cotețe pentru 3.000 păsări, o puierniță pentru 1.000 pui, 2 maternități pentru 48 scroafe, 1 saivan pentru 1.000 oi și altele. Gospodăria a mai construit în afara planului, un coteț pentru 1.000 păsări, un atelier, 1 garaj pen- 

Irigațiile—mijloc de creștere a rentabilității 
in gospodăriile agricole de statavea mai bune rezultate financiare decît de la porumbul neirigat. în ce constau acestea ? întîi în aceea că Ia porumbul irigat prețul de cost al tonei este de 485 de lei, iar Ia cel neirigat de 509 lei.Reiese din capul locului faptul că gospodăria va realiza un beneficiu mai mare cu 24 de Iei la tona de porumb obținută în cultură irigată, în afară de aceasta, porumbul irigat — dînd mai mult cu circa 1.800 de kg. la ha. — asigură gospodăriei un beneficiu mult mai mare la unitatea de suprafață. Calculele preliminare arată că beneficiul Ia hectarul cultivat cu porumb irigat va fi de circa 1.316 Iei, iar la cel neirigat de circa 670 de lei. Cu alte cuvinte, beneficiul obținut la hectarul cu porumb cultivat in sistem irigat va fi aproape cit dublul beneficiului realizat Ia hectarul cultivat cu porumb în sistem neirigat.Rezultate bune au obținut gospodăriile de stat și la cultura altor plante irigate. Aceasta ne arată că irigațiile aplicate pe suprafețe cît mai întinse și în condițluni optime, constituie o sursă sigură de sporire a gradului de rentabilitate a gospodăriilor agricole de stat.Trebuie spus însă eă pe lîngă gospodării de stat care s-au străduit să realizeze sarcinile ce le reveneau exploatind rațional suprafețele amenajate pentru irigații sînt și unități care au acordat puțină atenție importantei acțiuni a irigațiilor.Așa-s, de pildă, gospodăriile de stat Bucșani, Mavrodin, Mîrșa, Pe- riș, din regiunea București, Corabia, regiunea Craiova, Bertești din regiunea Galați, Murgenl din regiunea Iași, Marghita din regiunea Oradea etc. Ele nu au dat suficientă atenție.

In laboratorul de vinificație al Stațiunii experimentale hortlviticole de la Ștefănești, regiunea Pitești, laboranta Zăvoianu Elena măsoară temperatura unei probe de must.Foto : C. DUMITRURealizări importante în acțiunea de însămînțări artificiale la oiAnul acesta, în regiunea Ploeștl (exceptînd sarcina gospodăriilor a- grlcole de stat) a fost prevăzută în- sămînțarea artificială a unui număr de 60.000 de oi.Pînă la data de 28 octombrie, în cele 86 de stațiuni și 23 de puncte cîte au fost organizate în acest an pe regiune fuseseră însămînțate arii, flcial 55.117 oi. Fruntașe în această acțiune se situează raioanele Tîrgo- viște, Ploești și Buzău unde planul de însămînțări artificiale la ol a fost nu numai îndeplinit dar și depășit.Față de 4.800 oi cît a fost planificat, în raionul Tîrgoviște fuseseră însămînțate artificial pînă la data de 28 octombrie aproape 6.000 de oi. Demn de subliniat este faptul că marea majoritate a oilor au fost însămînțate cu spermă diluată șl conservată de la berbecii de mare valoare zootehnică existenți la Centrul de însămînțări artificiale din localitate. La punctul de însămînțări artificiale din comuna Bucșanl, de pildă, unde
fiși îndeplinesc ol»lîțfaițîîle 

prevăzute în contracteîn aceste zile de toamnă, la bazele de recepție de pe cuprinsul raionului Giurgiu, este mare forfotă. Numeroase autocamioane ale gospodăriilor colective și căruțe ale în

tru 3 autocamioane, o casă la podul de peste Borcea, o cabană la Băile Amara, o magazie de cereale cu o capacitate de 60 vagoane, o casă laborator pentru însămînțările artificiale la oi, 2 cotețe mobile, 1 bucătărie la grădinița de copii și altele. Demn de subliniat este faptul că la majoritatea construcțiilor s-au folosit în mare măsură materiale locale ca nisip, cărămidă, chirpici, lemn de salcîm și .salcie și stuf. Prin folosirea materialelor locale s-a făcut o economie de 174.000 lei, lucru care a permis gospodăriei să execute cele 10 construcții peste plan. La executarea construcțiilor s-au evidențiat tov. Letcă Mișu, Dinu Gheorghe, Apostol Vasile, Șeitan Dumitru, Pișcoci Dumitru, Olteanu Drăgan, Radu Vasile și Dănița Șerban.FRTNCU CONSTANTIN corespondent

folosirii suprafețelor amenajate pentru irigații. Dovadă că irigarea culturilor era absolut necesară în aceste unități o constituie producțiile mici obținute de ele în comparație cu cele din gospodăriile vecine care au irigat culturile, folosind bine suprafețele amenajate.Deși au avut asigurate toate condițiile materiale necesare aplicării irigațiilor pe suprafețele amenajate, gospodăriile numite mai sus au irigat numai o mică parte din aceste suprafețe. Astfel, G.A.S. Mîrșa a irigat 21 de ha. din 120 pe care le avea amenajate, G.A.S. Periș 90 din 315, G.A.S. Bertești 90 din 496, G.A.S. Marghita 1 ha. din 142 ha. Alte gospodării cu suprafețe amenajate ca G.A.S. Mavrodin, Bucșani, Frumușica și Merigoala, toate din regiunea București, n-au irigat nimic.Aceste atitudini de nepăsare față de un mijloc atît de sigur de creștere a rentabilității unităților trebuie serios analizate de Trusturile Gostat. Ele trebuie să îndrume consiliile G.A.S. ca în viitor să urmeze exemplul unităților care s-au străduit și au obținut bune rezultate prin irigarea culturilor.în vederea obținerii unor rezultate cît mai bune în anul 1961 este necesar ca toate gospodăriile agricole de stat cu suprafețe amenajate pentru irigații, să ia unele măsuri chiar de pe acum. Iată cîteva din acestea: continuarea acțiunii de aplicare a udărilor de aprovizionare la grîu ; aceste udări sint în momentul de față unul din mijloacele principale de sporire a producției de grîu, în special la soiurile de mare productivitate, In regiunile cu precipitații in

lucrează tehnicianul zootehnist Ste- lian Dinu au fost însămînțate artificial aproape 900 de oi. Un număr însemnat de oi au fost însămînțate și la stațiunile din comunele Coml- șani și Bălenil Romîni. Cuvinte de laudă se pot spune și despre organele zootehnice din raioanele Ploești șl Buzău, unde pînă la data de 28 octombrie planul de însămînțări la oi fusese îndeplinit și depășit.Succesele importante înregistrate în această lucrare se datoresc și organizării și pregătirii din vreme a însămînțărilor artificiale la ol. Astfel o dată cu stabilirea și amenajarea stațiunilor și punctelor de însămînțări artificiale, organele tehnice de la raioane și centre de însămînțări artificiale, cu sprijinul sfaturilor populare, au stabilit graficul de prezentare a turmelor de ol la fie- care stațiune șl punct. Pe lîngă aceste măsuri, controlul făcut de or- ganele zootehnice regionale pe teren a fost de un real sprijin.

tovărășirilor agricole vin pentru a preda porumbul și floarea-soarelui contractate în acest an cu statul. De pildă, membrii gospodăriei agricole colective „Ștefan Gheorghiu" (președinte Ion Daia) din comuna Pu- tineiu, zilele trecute au făcut ultimul transport, predînd întreaga cantitate de 91.000 kg floarea-soarelui pe care au contractat-o qu statul.La fel ca ei au procedat și membrii gospodăriilor agricole colective „7 Noiembrie", „Congresul al III-lea P.M.R.", „Răscoala 1907“, întovărășirile agricole din comunele Ghizda- ru, Turbata, Arsache, Gogoșari, Găngani și Cacaleți care au predat statului întreaga cantitate de floa- rea-soarelui contractată.Aceste exemple sînt urmate și de ceilalți contractanți din raion care au predat pînă în seara zilei de 17 octombrie peste 1.120.000 kg floarea-soarelui.Paralel cu aceasta și pe măsura recoltărilor, colectiviștii și întovărășiți! din raion au început să transporte la bazele de recepție și porumbul contractat.în numai cîteva zile, bazele de recepție au primit de la contractanți în comunele Putineiu, Slobozia, Arsache, Vlașinu și altele peste 1.614.500 kg de porumb.TRAIAN BARBALATA corespondent
suficiente, udările de aprovizionare vor contribui la răsărirea și creșterea griului rit și la fortificarea lui în vederea intrării în iarnă. Cantitățile de apă ce trebuie date Ia ha.se stabilesc în funcție de deficitul de umiditate din sol, la o udare ele variind între 300-500 de m.e. la ha.în vederea unei bune exploatări a suprafețelor amenajate pentru irigații gospodăriile agricole de stat trebuie să ia de pe acum măsuri de reparare a rețelelor de irigații și a lucrărilor de artă aferente. Canal cu canal, se va verifica întreg sistemul de irigații și construcțiile acestuia, reparîndu-se despotmolindu-se și curățindu-se porțiunile deteriorate. Acolo unde sînt constituite, operațiunile acestea trebuie organizate prin brigăzile de culturi irigate. Acolo unde nu sînt constituite brigăzi de culturi irigate, conducerea gospodăriilor va da această sarcină brigăzilor de cîmp care au în exploatare terenurile amenajate.După aplicarea irigării de aprovizionare la grîu, una dintre măsurile ce trebuie luate în toamnă și în timpul iernii, este verificarea, repararea, și stocarea în bune condițiunl a utilajului de irigare. Organizarea unor echipe de mecanici, care să verifice piesă cu piesă utilajele șl să le repare precum și instruirea lucrătorilor care vor participa în anii viitori la exploatarea terenurilor amenajate pentru irigații sînt două clin principalele sarcini ale perioadei de iarnă.Punerea în practică a acestor măsuri cît și folosirea experienței obținute pînă în prezent va ajuta gospodăriilor agricole de stat să obțină în anul viitor rezultate superioare în exploatarea suprafețelor amenajate pentru irigații.Ing. ZAMFIR IOAN și ing. TUDOR IOAN din Departamental Gost^



In comitetul politic al adunării generale â o.njll
Puterile occidentale 

rezolvarea problemei
împiedică 
dezarmării

Pămîntul Franței nu este 
de vînzare

„CUPA AGRICULTURII*

’ In Comitetul Politie al Adunării Generale a Organizației Națiunilor Unite continuă dezbaterile asupra problemei dezarmării generale și complete. Și pe zi ce trece se conturează tot mai precis cele două linii de conduită în abordarea acestei probleme de importanță vitală pentru soarta omenirii. Este vorba pe deoparte de propunerile realiste formulate de Uniunea Sovietică și sprijinite cu consecvență de celelalte țări socialiste, iar pe de altă parte de acțiunile obstrucționiste ale puterilor occidentale care caută prin toate mijloacele să frîneze și în cele din urmă să înmormânteze soluționarea dezarmării.Reprezentanții Uniunii Sovietice și ai celorlalte țări socialiste au depus și depun la O.N.U. eforturi susținute pentru a se ajunge la înțelegere în problema dezarmării. După cum se știe, la 23 septembrie, N. S. Hrușciov, șeful guvernului sovietic, a prezentat Adunării Generale a Organizației Națiunilor Unite propuneri concrete cu privire la prevederile fundamentale ale unui tratat de dezarmare generală șl completă. Propunerile sovietice arată cît se poate de clar calea pe care se poate obține excluderea războaielor din viața societății omenești nu într-un viitor îndepărtat, cl încă în timpul generației noastre. Ele oferă baza necesară tratativelor asupra dezarmării.Puterilor occidentale le-a fost teamă însă ca aceste propuneri să fie discutate în plenara Adunării Generale a O.N.U. Ele au manevrat în așa fel lucrurile încît Organizația să nu poată profita pentru soluționarea problemei dezarmării de prezența șefilor de state, a șefilor de guverne șl a conducătorilor politici de cea mai mare răspundere din fruntea multor delegații în prima parte a celei de-a 15-a sesiuni a Adunării Generale. Acum, în cadrul Comitetului Politic, ele își continuă cu și mai multă înverșunare manevrele lor obstrucționiste. Dezbaterile din Comitetul Politic demonstrează lipsa de dorință care acum e mai vizibilă ca oricînd înainte a S.U.A. șl aliaților săi de a duce tratative serioase în problema dezarmării. Fiindcă dacă cu alte prilejuri, unii delegați occidentali se mai străduiau măcar să creeze impresia că ar dori chipurile să ducă tratative în problema dezarmării, acum șl aceste „eforturi" au fost abandonate. In ședințele Comitetului Politic unii delegați occidentali nici măcar nu mai catadicsesc să se înscrie la cuvînt pentru a.și susține punctul de vedere sau a combate argumentele celeilalte părți. Cît privește propunerile pe care S.U.A. și aliații lor le-au prezentat spre examinare Comitetului Politic, e suficientă o privire cît de fugară pentru ați da seama că acestea n.au alt scop decît tergiversarea la infinit a tratativelor privind dezarmarea,Poziția delegației americane și a

partenerilor săi în Comitetul Politic apare șl mai limpede dacă o privim în lumina activității politice care are loc în prezent în S.U.A. Se știe că în această țară este în plină desfășurare campania pentru alegerile prezidențiale. O serie de personalități politice oficiale fac declarații, țin discursuri, publică articole în care își precizează poziția față de problemele importante ale vieții interne și internaționale. Dar oricît ai căuta în declarațiile acestea n-ai să găsești nici o referire la faptul că guvernul american ar fi interesat în soluționarea dezarmării generale și complete. In schimb, în fiecare zi se aud din cercurile americane cele mai de răspundere glasuri care cer reluarea experiențelor nucleare, punerea Ia punct și perfecționarea unor noi arme de distrugere în masă, alocarea altor miliarde de dolari pentru cheltuielile militare.Faptele, nesfîrșit de multe fapte arată deci că puterile occidentale nu doresc să se ajungă la rezolvarea problemei dezarmării, ci că ele au considerat șl consideră tratativele pentru dezarmare ca o perdea de fum la adăpostul căreia să poată continua cursa înarmărilor și pregătirile în vederea unui război de agresiune. Dar țările iubitoare de pace nu vor îngădui asemenea manevre, nu vor tolera ca tratativele despre dezarmare să fie folosite drept mijloc de a înșela popoarele. In legătură cu aceasta reprezentantul țării noastre, Eduard Mezincescu, a precizat, în cuvîntarea pe care a rostit-o la 26 octombrie în Comitetul Politic, că guvernul romîn nu va accepta niciodată să se asocieze unei acțiuni al cărei scop este inducerea în eroare a opiniei publice. In același timp, delegatul romîn a subliniat, în cuvîntarea, sa marea valoare a aranjamentelor regionale cu ajutorul cărora ar fi eliminate importante surse de încordare și neîn-

credere în relațiile dintre state, ca bazele militare, stocarea de arme nucleare șl rampele de lansare a rachetelor. Tocmai în acest scop, guvernul român a cerut înscrierea pe ordinea de zi a celei de-a 15 a sesiuni a punctului intitulat: .Acțiuni pe plan regional în vederea îmbunătățirii relațiilor de bună vecinătate dintre state europene aparți- nînd unor sisteme social-polltice diferite".Atitudinea obstrucționistă a puterilor occidentale față de rezolvarea problemei dezarmării este condamnată cu tot mai multă vigoare de opinia publică mondială. Faptul acesta se vede și din dezbaterile care au loc în Comitetul Politic. In cuvântările lor rostite în ace t corni, tet o serie de delegați ca, de pildă, cei ai Indiei șl Indoneziei, au criticat poziția occidentală, subliniind necesitatea ca problema dezarmării să fie abordată cu toată seriozitatea și spiritul de răspundere. Referindu-se la propunerea făcută de U.R.S.S. cu privire vocarea în cursul anului unei sesiuni extraordinare nării Generale a O.N.U. dezbată problema dezarmării, delegatul indonezian, bunăoară, ca și alți delegați, a sprijinit această propunere.In momentul cînd scrim aceste rînduri, e dificil de prevăzut cum se vor încheia dezbaterile din Comitetul Politic. Un fapt însă este cert și anume că discuțiile despre dezarmare care au loc în momentul de față, ca șl în viitor, vor fi rodnice numai în condițiile în care puterile occidentale vor renunța la politica lor obstrucționistă. Din partea lor, țările socialiste au depus șl vor depune și pe viitor toate eforturile pentru ea dezarmarea generală și completă, această problemă care interesează în cel mai înalt grad toate popoarele lumii, să-și găsească re. zolvarea în cel mai scurt timp.

ie con- viitor a a Adu- care să

In vara aceasta s-au împlinit 20 de 
ani de cînd armatele hitleriste au 
pîrjolit pămîntul Franței. In acei ani, 
1940-1944, poporul francez a sînge- 
rat din greu sub cîlcîiul cizmei hit
leriste. Trecut prin foc și sabie de 
către cotropitori, el nu s-a lăsat însă 
înfrînt. Sînt cunoscute faptele de 
glorie ale patrioților francezi care în 
frunte cu comuniștii au luptat pen
tru scuturarea jugului hitlerist. Zeci 
de mii de patrioți francezi au căzut 
luptînd pentru eliberarea patriei lor. 
Și cu toate că forțele erau inegale, 
trupele hitleriste au fost alungate de 
pe pămîntul francez.

Iată insă că ceea ce n-a putut să 
obțină Hitler și înaintașii săi pe ca
lea războiului, încearcă să obțină 
acuma Adenauer, pe calea tratative
lor. Așa cum anunțau deunăzi ziare
le și agențiile de presă, soldați! 
Bundeswchrului au început să măr- 
șăluiască în noaptea de 25 spre 27 
octombrie, pe drumurile Franței.

Fără nici o rușine, cu îngîmfarea 
caracteristică utilitariștilor germani, 
colonelul Paulsen, comandantul pri
mului detașament de soldați vest- 
germani trimiși pe teritoriul Franței, 
a declarat unui corespondent al zia
rului „Paris Press LTntransigeant." 
că el cunoaște bine, încă din 1940. 
tabăra de la Mounmelon, in care sînt 
încartiruiți în prezent.

După cum relatează coresponden
tul susamintitului ziar, colonelul 
Paulsen și alți comandanți vest-ger- 
mani cunosc bine și ruinele care 
mai există și azi pe pămîntul pro
vinciei Champagne pîrjolită de ei. 
Foștii călăi ai poporului francez, re
veniți astăzi pe teritoriul Franței ca 
„aliați" în cadrul armatelor NATO, 
cunosc destul de bine și Oradour-ul 
pe care l-au șters de pe suprafața 
pămîntului; cunosc toate crimele să- 
vîrșite prin aceste locuri. Le cunosc 
și nu se dau în lături să le recunoas
că în mod public.

Chiar dacă nu le-ar recunoaște, 
chiar dacă s-ar preface că le-au uitat, 
rezultatul ar fi însă același. Poporul 
francez, în ciuda guvernanților care 
au dat țara pe mina revanșarzilor de 
la Bonn, va ști să le amintească în 
fiecare zi despre toate acestea.

Poporul francez va aduce, totodată, 
la cunoștința revanșarzilor, că ceea

ce n-au izbutit pe calea armelor, nu 
vor putea să izbutească nici pe calea 
diplomației atlantice. „A pune la 
dispoziție baze pentru o armată care 
se află sub controlul exclusiv al ge
nerărilor hitleriști care acum 20 de 
ani au cotropit Franța săvîrșind aici 
crime sîngeroase și care pretinde 
arma atomică, a pune la dispoziție 
baze pentru trupele unei țări ai că
rei conducători formulează pretenții 
teritoriale față de Polonia, Uniunea 
Sovietică, Cehoslovacia, Austria, pre
cum și față de Franța, înseamnă a 
atenta la suveranitatea și securitatea 
țării noastre", spune în proclamația 
sa „Federația națională a foștilor de
portați și internați, participanți la 
rezistență".

Glasul Federației naționale a foști
lor deportați și internați este glasul 
poporului francez, care nu va îngă
dui ca pămîntul său să fie călcat de 
către militariștii germani.

Locuitorii departamentului Cha- 
rente au protestat energic împotriva 
prezenței trupelor vest-germane pe 
teritoriul Franței. Acțiunile energice 
ale locuitorilor acestui departament 
au silit guvernul Frțanei -să nu mai 
pună la dispoziția forțelor aeriene 
vest-germane un aerodrom din apro
pierea orașului Cogniac.

„Pămîntul Franței nu este de vîn- 
zarel", „Afară din țara noastră, mi- 
litariști germani!“ strigă poporul 
francez. Nu încape îndoială că și de 
data aceasta, militariștii germani vor 
fi siliți să părăsească pămîntul 
scump al eroicei Franțe. Poporul 
francez, dornic de libertate, nu se va 
lăsa să fie îngenuncheat nici de data 
aceasta de către militarismul german.

Sportivii din Regiunea Autonomă Maghiară au cîștigat și a Il-a edițieAugust 1960. Se dă „startul" în întrecerile celei de-a Il-a ediții a „Cupei Agriculturii". Din nou terenurile de sport din comunele și satele ardelene cunosc freamătul și entuziasmul întrecerilor tinerești. Din nou au loc dispute pasionante. La acestea sînt prezențl mare parte dintre concurenții de anul trecut. Dar sînt prezențl și numeroși concurentl care participă acum pentru prima oară. Urmează finalele. De data a- ceasta gazdele întrecerilor finale sînt sportivii din regiunea Cluj. Și aceste concursuri — după exemplul primei ediții, care s-a bucurat de un frumos succes — au loc în cîteva comune, respectiv în comunele Izvorul Crișuiul, Sîncrai, Aghireș, Almaș șl Cuzăplac, din raionul Huedin. Cei aproape 400 de concurenți, cei mal buni din cele 6 regiuni participante, sîn.t găzduit,i de numeroși colectiviști și de țărani muncitori care ie oferă cele mai bune condiții. Au loc entuziaste manifestări de prietenie între tinerii țărani muncitori romîni, maghiari și germani.

Pe terenurile de sport, frumos a« menajate și împodobite ca de sărbă« toare, au loc întreceri viu disputate* Sportivii și echipele s-au pregătit intens pentru întrecerile finale șl acum luptă cu multă însuflețire pen-i tru a ocupa un loc cît mal bun. In special, se dă o luptă pasionantă între reprezentanții Regiunii Autono-ț me Maghiare, deținătorii „Cupei Agriculturii" șl reprezentanții regiunii Cluj, care doresc să-șl înscrie numele de cîștigători al celei de-3 Il-a ediții a „Cupei Agriculturii"* Și, după 3 zile de concurs, cînd s-3 făcut bilanțul întrecerilor finale* primul loc în clasamentul general —> socotind rezultatele obținute la cela 4 discipline sportive — revine din^. nou sportivilor din Regiunea Auta^ nomă Maghiară, care se întorc acasă cu prețiosul trofeu, pe care îl vor păstra pînă la următoarea ediție.
M. LERESCU

Popoarele înfierează noua provocare a S. U. A. 
împotriva CubeiS.U.A pentru că sub egida Iul se creează grupuri „paramilitare", alcătuite din contrarevoluționari fugiți din Cuba. Cea mai mare parte din aceste grupuri au și fost înarmate cu armament american, iar unele dintre ele eu fost prezentate la televiziune. Vorbind la un post de televiziune, comandantul unuia din grupele de contrarevoluționari s-a lăudat că grupul său este gata pentru luptă numai să se ivească prilejul.„Toți aliațil Statelor Unite din Occident care au o pondere cît de mică se vor întoarce împotriva lor", scrie șl ziarul englez „Reynolds News", crlticînd măsura necugetată a guvernului american.Comentînd nefavorabil această acțiune provocatoare a guvernului american, ziarul „The Poople" scrie că este un nou exemplu al politicii americane de „echilibristică" în pragul „războiului" șl că „la fel cu zborul- avionului „U-2" în spațiul

Provocările imperialiștilor americani la adresa Cubei se țin lanț. La 28 octombrie, guvernul S.U.A. a luat o nouă măsură provocatoare care le întrece pe toate. E vorba de trimiterea unor unități de 1.450 pușcași marini nord-americani la baza navală a S.U.A. din Guanta- nama, situată pe teritoriul Cubei. După cum relatează ziarele, aceste unități fac parte din „forța de invazie" a S.U.A. din regiunea Mării Caraibelor, care participă în prezent la manevre.Această nouă provocare a guvernului american este viu criticată de cercurile cele mai largi ale opiniei publice mondiale. Însuși ziarul american „New York Times" critică debarcarea trupelor americane la baza Guantanama arătîndu-și îngrijorarea față de consecințele pe oare le-ar putea avea această acțiune provocatoare. Le rîndul său, corespondentul din Miami al ziarului „Daily News'* critică guvernul

aerian al Rusiei, acesta este un gest dement, greșit șl cît se poate de periculos, care nu poate fi folositor cauzei păcii".Acțiunea provocatoare a Imperialismului american întreprinsă în scopul înfrîngerli revoluției cubane nu-și va atinge scopul. Așa cum a arătat Fidel Castro în cuvîntarea rostită cu prilejul înmînării diplomelor primei promoții a școlii de ofițeri ai armatei revoluționare, poporul cuban va lovi fără cruțare în oricine va încerca să reîntoarcă vremurile de robie.Lupta dreaptă, a poporului cuban nu poate fl înfrîntă. Așa cum a declarat tovarășul N. S. Hrușciov în convorbirea pe care a avut-o cu directorul ziarului cuban „Revolu- cion", „Cuba va învinge toate dificultățile și va triumfa" căci toate popoarele lumii sînt alături de ea și o vor sprijini, ,

însemnări de Ia competifii
■ 4■ i
4

HANDBAL. — Printre disciplinele sportive care se bucură de o popularitate tot mai mare în comunele și satele din țară, se numără și handbalul Pe listele echipelor participante la ultimele competiții de masă și chiar la campionatele republicane întîlnim noi formații din mediul sătesc. De pildă, la competi-

masă „Concursul cultural*

In raionul Buzău

Insămințările de toamnă 
bat pasul pe loc

(Urmare din pag. l-a) comunele Bobocu, Ghe-

și
In

planificate la însămînțări. Chiar 
cele care vin la semănat, încep 
crul cu mare întîrziere. întovărășiri
le de aici nu asigură la vreme se
mințele necesare semănatului, din 
care cauză tractoarele S.M.T. încep 
munca tîrziu.

De stadiul nesatisfăcător in care 
se găsesc însămînțările în raionul 
Buzău se fac vinovate și cele trei 
S.M.T.-uri: Poșta Cilnău, Stîlpu și 
Smeeni. Adeseori tractoarele ori 
semănătorile se defectează în braz
dă, înlăturarea defecțiunilor făcîn- 
du-se cu mare încetineală. Astfel, în 
brigada VIIl-a de la S.M.T. Poșta 
Cilnău ce lucrează în comuna 
Scurtești, zilele trecute au stat 3 
tractoare, datorită unor defecțiuni 
ivite atît la tractor cit și la mașinile 
de semănat. Atelierul mobil al sta
țiunii nu se deplasează în mod ope
rativ pe teren pentru înlăturarea 
defecțiunilor ivite. Itinerariul de de
plasare a atelierului mobil întocmit 
la începutul campaniei nu a fost re
vizuit în raport cu necesitățile.

Cu toate că în această toamnă s-au 
încorporat în sol mai multe îngră
șăminte naturale decît in anul tre
cut, totuși în raionul Buzău această 
acțiune se desfășoară încă cu vite
za... melcului. Pînă zilele trecute nu 
fuseseră transportate și încorporate 
în sol decît circa 18.000 tone de în
grășăminte organice, în loc de 35.000. 
Codașe în acțiunea de fertilizare a

solului sînt 
răseni, Poșta Cilnău, Săgeata etc.

Timpul este foarte înaintat. Epoca 
optimă de însămînțare a cerealelor 
de toamnă a fost depășită. Aceasta 
impune ca în raionul Buzău însă- 
mînțările de toamnă să fie terminate 
în cel mai scurt timp. In acest scop 
este necesar ca toate forțele existen
te în raion (tractoare, atelaje) să fie 
mobilizate pentru a se realiza o vi
teză zilnică de lucru mult mai ridi
cată decît cea planificată. Inginerii 
și tehnicienii agronomi au datoria 
ca în aceste zile să fie în teren, 
printre țăranii muncitori și mecani
zatori, îndrumîndu-i în grăbirea rit
mului de însămînțări, acțiune de cea 
mai mare însemnătate în obținerea 
în anul viitor a unor producții bo
gate de cereale păioase la hectar.

ția de 
sportiv" încheiat recent, au partlci-< pat o serie de echipe sătești din raioanele Drăgănești, Urzicenl, Răcari etc., care au fost înființate anul a- cesta. De asemenea, la campionatul regional de handbal în 7 juniori, care s-a desfășurat în zilele de 8 și 9 octombrie la Călărași, a participat și echipa „Spicul" din comuna Ca-- caleți, raionul Giurgiu, echipă re-< cent creată. Desigur că acum la în-i ceput, această formație nu posedl încă tehnică desăvîrșită, însă pairul ciparea ei la cît mai multe compel tiții îi va da posibilitatea să obțl* nă rezultate din ce în ce mai buna*Tot la campionatul regional del handbal în 7 de la Călărași a partl - cipat și echipa feminină „Agricola* din comuna Fierbinți, raionul Sna-< gov. Alcătuită din elemente tinere* fiice de țărani colectiviști, echipa din comuna Fierbinți a arătat că a devenit o formație mai matură, cu ex-« periență, reușind să cîștige jocurile și să cucerească titlul campioană regională de juniori. In meciul decisiv pentru primul formația „Agricola" a de „Victoria"-Oltenița.Echipa din comuna Fierbinți cu-i cerește astfel al doilea titlu de campioană regională în acest an ; primul l-a cîștigat în primăvară, cînd a ocupat locul I la campionatul regional al școlilor profesionale. Desigur că acest succes este rezultatul bunei pregătiri a echipei ca și faptul că s-a rodat prin participarea la o serie de competiții de masă și apoi la cele cu caracter republican.

toate deloc*dispus cu 3-2

Buletinul muncilor agricole
(Urmare din pag. l-a)săptămîna trecută, pînă acum rea-

INTR^UN COLHOZ MULTIMILIONAR (V)

Colhoznicii intelectualiPe ulițe, becurile electrice împrăștie o lumină albă, strălucitoare. E tîrziu. A trecut de mult ora zece din noapte. Pe ulițe nu mai umblă nimeni. Aproape toate ferestrele sînt întunecate. Oamenii s-au retras pe la casele lor și pare că s-au culcat pentru ca a doua zi să se scoale dis-de-dimineață și să plece la muncă.■ Deodată, la casa de cultură din centrul satului, izbucnește o larmă. Se aude un zgomot de motociclete și autoturisme. Luminile farurilor se încrucișează ca niște săbii fantastice, făcînd să pălească lumina albă a becurilor de pe uliță. Voci de oameni veseli răzbat, cînd și cînd, printre uruitul motoarelor și sunetele stridente ale clacsoanelor.La această oră, s-a terminat spectacolul dat de teatrul de operă și balet din Odesa. Mi se spune că autoturismele și motocicletele sînt ale colhoznicilor din satele „Kotov- ka“ și „Agronomul roșu", care fac parte tot din colhozul Budionîi. Și aceste sate au cîte o casă culturală, la iei ca aceasta din satul de reședință. Foarte adesea, cînd la casa culturală din „Răsăritul" este un spectacol mai bun, vin însă colhoznici și din celelalte două sate. Același lucru îl iac, desigur, și cei din „Răsăritul" cînd în „Kotovka" sau „Agronomul roșu“ are loc un program artistic deosebit.Spectacolul dat de teatrul de o- peră și balet din Odesa (Rusalca) a fost într-adevăr un spectacol deosebit, care a atras un mare număr de spectatori din toate cele trei sate care alcătuiesc colhozul.— în viața colhoznicilor noștri au devenit ceva obișnuit nu numai teatrul și cinematograful, dar și opera, baletul și concertul simfonic — care pentru a fi înțeles necesită un înalt nivel cultural din partea spectatorilor, îmi spune Ivan Borisovicl. (Ceva mai mult, ei înșiși pregătesc asemenea spectacole cu bită măiestrie.Vizitez casa de cultură „Răsăritul", Este o clădire multe săli. Intrăm întîi în sala de spectacole de peste 500 locuri. După aceea trecem în alta cu pereții plini .de felurite afișe, fotografii, cifre și
o deose-din satul mare, cu

grafice. Este un fel de muzeu istoria al colhozului. Pe un panou poți vedea momente începînd încă din 1924 cînd colhozul a luat ființă a- vînd doar 13 familii. Pe altul sînt documente din anii dezvoltării colhozului sau din vremea cînd hitle- riștii l-au ras de pe suprafața pă- mîntului. Iată și imagini din anii de refacere de după Marele Război de Apărare a Patriei, precum și imagini din vremea înfloritoare de azi. Mai într-o parte, se află unele date care oglindesc viitorul și mai înfloritor al colhozului. Mă opresc în dreptul unui grafic. Cifrele și desenele de aci reprezintă realizările obținute de colhoz și angajamentele pe care și le-au luat în cadrul planului sep- tenal. în 1953, la cereale păioase, colhozul a obținut cîte 1.790 kg. la ha. în 1958, producția de cereale păioase a colhozului s-a ridicat la 2.912 kg. la ha., în 1960 la 3.320 kg., iar în 1965 producția medie de cereale păioase Ia ha. va trebui să fie de 3.620 kg. Producția de porumb a crescut și ea de la 2.000 kg. boabe la ha. în 1953, la peste 4.600 în 1960 și se va ridica la aproape 5.000 în 1965.în sală mai sînt și alte numeroase grafice în legătură cu creșterea a- nimalelor și a producției animaliere. Privesc apoi fotografiile colhoznicilor fruntași care au obținut cele mai bune rezultate. Printre ei se află brigadierul Vladimir Tisin, mecanicul Bozica Niculae, șefa de echipă Liuba Antoniuc, crescătorul de porci Ponomarenko Simion, fierarul Dorojinski Iosif, mulgătorul Galian Kurmusenko și alții în număr de peste 100. Dintre ei, vreo 15 sînt Eroi ai Muncii Socialiste, peste 100 au fost decorați cu ordine și medalii. Multora dintre colhoznicii fruntași le-am văzut chipurile și în sala de artă plastică, în tablourile executate de către pictorii din Odesa.în altă parte a sălii-muzeu sînt grafice mobilizatoare și instructive în legătură cu ridicarea nivelului de trai al colhoznicilor, precum și cu construcțiile de tot felul, între care și construcțiile pentru manifestări culturale. Tot aci se află și un plan de viitor. Ca într-o oglindă văd cum se vor dezvolta colhozul

și satele care îl alcătuiesc. Văd noi și noi clădiri alături de cele pe care le are astăzi colhozul; văd blocuri mari, cu două-trei etaje, confortabile, ca la orașe. Străzi drepte și asfaltate, trei case de cultură noi și mari în locul celor de azi care au devenit cam neîncăpătoare.In timpul cînd noi urmărim cu interes acest muzeu cu date despre trecutul, prezentul și Viitorul colhozului, în altă sală se aude un cîntec de fanfară. Este din colhoznici și care fac repetiție, unui dirijor plătit de colhoz cu peste 1.000 ruble pe lună și asistați de responsabilul Casei de cultură, cîntăreții colhoznici execută întîi un fragment din opera1 „Ivan Susanin", apoi trec la alt fragment dintr-o operă de Mozart și încheie cu o horă moldovenească veselă și săltăreață. Președintele îmi spune că fanfara este înființată de numai un an și ceva, că colhozul are și alte echipe artistice temeinic pregătite (echipa de teatru, cor, brigadă de agitație) e- chipe de fotbal, de baschet și altele- care au participat la numeroase concursuri raionale, regionale și pe republică sau chiar pe întreaga Uniune Sovietică.— Cei care conduc celelalte echipe artistice sînt plătiți ca și dirijorul fanfarei î îl Postmitnîi.— Nu-1 plătim fanfarei. Ceilalți răspunde președintele.— Nu l-am fi plătit nici pe el, dar în satul nostru nici un intelectual nu se pricepe la fanfară, adaugă responsabilul Casei de cultură.— Aveți mulți intelectuali, în sat 7 îl întreb din nou pe Macar Postmitnîi.— în afară de vreo 30 de învățători, vreo 20 de medici șl tehnicieni sanitari, de 2 ingineri mecanici, 2 ingineri constructori, 3 ingineri a-

fanfara alcătuită fiii colhoznicilor Sub conducerea în mod special

întreb pe Macatdecît pe dirijorul muncesc voluntar.

gronomî. și 3 ingineri zootehniști, economiști, contabili și alții mai a- vem încă vreo 250 de intelectuali din rîndurile colhoznicilor. La fiecare trei colhoznici unul este absolvent al unei școlii medii sau al unui institut superior.Președintele îmi spune mal departe că și în satul lor ca și în multe părți ale Uniunii Sovietice, există învățămînt obligatoriu de zece ani. Mulți dintre colhoznici urmează cursurile cu frecvență sau fără frecvență ale unui institut superior. Numai în toamna acestui an au fost trimiși la universitate, pe cheltuiala colhozului, cinci colhoznici. în afară de circa 30 de tineri care în prezent studiază Ia universitate, zece colhoznici urmează cursurile fără frecvență ale unor facultăți din Kiev, Moscova, Leningrad etc.— în domeniul acesta putem spune fără să greșim, că în colhozul nostru s-au ivit zorii comunismului. în ceea ce privește învățătura, nu mai există diferență între un colhoznic și un intelectual, subliniază Boris Ivanovici. Oamenii noștri învață nu pentru a-și schimba meseria de colhoznic pe care o au și nici pentru a deveni funcționari, ci pentru a ști cum să lucreze mai bine.Redactorul șef al ziarului regional din Odesa îmi povestește apoi un caz interesant. Viktor Makarovici Postmitnîi, unul din fiii președintelui colhozului, a absolvit Academia Timiriazev, obținînd titlul de candidat în științe. Pentru meritele sale deosebite, Viktor Makarovici a fost numit cercetător la Institutul de E- conomie Agrară din Moscova. Altul în locul lui ar fi preferat — poate — să rămînă la Moscova, unde viața este mai confortabilă. Viktor Makarovici n-a procedat însă așa. El a propus Institutului să înființeze un punct de experiență în colhozul din care a plecat și a rugat să fie trimis să lucreze acolo.Cazul lui Viktor Makarovici Postmitnîi, nu e singur. Mi se povestește că un colhoznic a terminat Institutul superior de industrie alimentară și lucrează în colhoz, la fabrica de brînzeturi. Altul a terminat un Institut superior de viticultură și este pivnicer al colhozului; Iar alții, după ce au absolvit școala medie, s-au specializat în diferite ramuri

de activitate și B-au întors în sat unde lucrează în specialitatea lor ca... simpli colhoznici. Unii dintre aceștia sînt tractoriști sau electricieni, alții crescători de porci, mulgători de vaci, sau crescători păsări.Deocamdată, numărul celor școli superioare care lucrează simpli colhoznici nu este prea mare, în scurtă vreme, ei vor deveni însă destul de mulți : numărul lor crește în fiecare an cu 4—5 inși. In ceea ce-i privește însă pe absolvenții unei școli medii, numărul lor crește vertiginos. In colhozul „Budionîi" în- vățămîntul de zece ani este obligatoriu. In fiecare an, școala medie din comună este absolvită de cîte 50—60 fii de colhoznici. Deosebit de aceasta, aci funcționează diferite școli de specializare, la care urmează circa 120 de colhoznici pe an. Aci oamenii se perfecționează în zootehnie, în mecanizare și viticultură, în diferite alte probleme. Cu excepția celor bătrîni, aproape nu există om care să nu urmeze cursurile unei școli sau ale unui cerc de specializare.Vizitînd colhozul „Budionîi" stînd de vorbă cu colhoznicii de aici, nu te poți abține să nu rostești: Iată niște intelectuali veritabili care nu sînt cu nimic mai prejos ca intelectualii de la oraș.ȘERBAN NEDELCU

decu ca

în săptămîna trecută, pînă acum rea- lizîndu-se procentul de numai 83 la sută.îndeosebi în regiunile Cluj șl Oradea însămînțările sînt mult rămase în urmă.Acum, cînd perioada optimă de însămînțare a fost depășită, se impune ca în raioanele unde însămînțările de toamnă n-au fost terminate încă, munca să fie organizată în așa fel încît în cel mai scurt timp posibil planul de însămînțări să fie îndeplinit.Organele agricole de la regiuni, raioane și comune au datoria să controleze cu cea mal mare grijă calitatea lucrărilor executate, veriflcînd totodată dacă sarcinile cu privire la executarea însămînțărilor au fost îndeplinite.De asemenea, este necesar a se a- corda toată atenția combaterii la timp a dăunătorilor ce s-ar putea ivi în culturile de păioase însămînțate în toamna acestui an, pentru a se evita orice fel de pierderi.Paralel cu executarea însămîn- țărilor au continuat în ritm intens arăturile adîncl de toamnă pentru însămînțările de primăvară. Pină acum, s-a realizat 52 la sută din prevederile de plan. Cele mai bune rezultate au fost obținute în regiunile Bacău (70 la sută), Timișoara șl Craiova cîte 66 la sută, Hunedoara (64 la sută), Galați și Suceava cîte 61 la sută. Procentele realizate în regiunile Stalin (33 la sută), Cluj (36 la sută), Ploești (39 la sută) sînt foarte mici.Tntrucît o mare parte din tractoarele repartizate la lucrările de însămînțări au fost acum eliberate, se impune ca ritmul arăturilor adînci de toamnă pentru însămînțările de primăvară să fie mult intensificat. Nici un petec de ogor repartizat pentru a fi însămînțat în primăvară nu trebuie lăsat nearat în toamna acestui an. Totodată se impune a fi intensificat transportul îngrășăminte-

lor organice și încorporarea lor o dată cu arăturile adîncl de toamnă.dată cu arăturile adîncl de toamnă,ÎNSILOZĂRILE MAI POT FI CONTINUATEDe la începutul lucrărilor respec-tlve pînă acum, în întreaga țară au fost fnsilozate 5.230.300 de tone de furaje (74%) din care 4.198.400 tone de porumb siloz.In regiunea Stalin, Hunedoara șl Pitești, unde realizările obținute la însilozări sînt sub 50 la sută din sarcina de plan, este necesar ca această acțiune să fie urgentată. întrucât însilozările mai pot continua, prin tocarea și însilozarea cocenilor uscați în amstec cu frunze și colete de la sfecla de zahăr, tăleței, melasă, resturi din grădini de zarzavat etc., se impune ca lucrarea respectivă să fie grăbită — îndeosebi în regiunile rămase în urmă, astfel încît să fie asigurată hrana animalelor pe timpul de Iarnă. ,
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